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O biective noi ş i  te h n o lo g ii

Deşi tinără, Maria Pîclişan de Ta cooperativa „Arta Sibiului“ obţine 
rezultate .bune în ţesutul covoarelor

m oderne
c r e ş te r e a  an im alelor

Se poate afirma că prin analizele 
amănunţite care s-au făcut în adu
nările generale recent încheiate, 
prin seriozitatea cu care s-au fixat 
jaloanele activităţii din acest an s-a 
realizat un pas important în dez
voltarea zootehniei din cooperati
vele agricole.

Un prim obiectiv de importanţă 
majoră pe care Direcţia generală 
a agriculturii, industriei alimenta
re, silviculturii şi apelor, împreună 
cu unităţile agricole, şi l-a propus 
este acela de a rezolva la un nivel 
superior anilor precedenţi problema 
bazei furajere. în cooperativele a- 
gricole de producţie în care au 
existat serioase deficienţe pe aceas
tă linie s-au întreprins şi se vor 
întreprinde în continuare măsuri 
deosebite. A fost sporită suprafaţa 
afectată obţinerii nutreţurilor c-u 
peste 3 000 ha faţă de anul prece
dent. Se va îmbunătăţi structura 
acesteia prin cultivarea, în plus 
faţă de 1970, a unor suprafeţe în
semnate de lucernă, trifoi, sparce- 
tă, ghizdei, sfeclă furajeră, porumb

P ro b lem e m ajore  
în  a te n ţia

co m itetu lu i de p a rtid
In contextul planului de dezvol

tare a economiei naţionale şi a ju
deţului nostru, uzina „Indepen
denţa" se înscrie ca unul dintre 
obiectivele principale, în faţa ei 
stînd sarcini tot mai complexe pen
tru perioada actualului cincinal. 
Faţă de ritmul anual de creştere 
a volumului producţiei — de 8,6 
îa sută în cincinalul trecut — in 
actualul cincinal se prevede un ritm 
mediu anual de creştere de 18,8 la 
sută.

Politica de industrializare socia
listă a patriei noastre este reflec
tată în mod pregnant în uzină prin 
investiţiile acordate, destinate dez
voltării şi diversificării producţiei. 
In perioada cincinalului^ vor intra 
în funcţiune noi capacităţi ele pro
ducţie cum sínt: o turnătorie nouă, 
o secţie pentru fabricarea utilaje
lor necesare industriei metalurgice,
0 secţie de unelte pneumatice şi 
hidropneumatice. Dc asemenea, se 
are in vedere dezvoltarea produc
ţiei de lanţuri cu role, a sectoare
lor de prelucrări mecanice precum 
şi extinderea altor capacităţi de 
producţie.

Comitetul de partid' al uzinei — 
consecvent în activitatea sa de 
permanentizare a experienţei pozi
tive obţinute, de introducere a noi 
forme şi metode ale muncii politice 
în scopul stimulării şi sprijinirii 
activităţii economice, înscriindu-se 
în sarcinile reieşite din documen
tele de partid şi de stat cu privire 
la punerea în funcţie mai devreme 
a noilor obiective industriale — a 
prevăzut în planul ae muncă ana
liza dezvoltării şi diversificării 
oroducţiei de unelte pneumatice în 
noua hală în curs de construcţie.

Această analiză, efectuată în ca
drul şedinţei de birou a comitetului 
de partid, a fost precedată de un 
studiu efectuat de comisia econo
mică a comitetului. Concluziile re-
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ieşite din studiu au fost prezentate 
cu ajutorul unor planşe, ilustrînd 
în mod pregnant situaţia existentă 
în domeniul respectiv. Astfel, stu
diul efectuat a scos în evidenţă 
preocuparea comitetului de direcţie 
pentru aplicarea în viaţă a indica
ţiilor date de tovarăşul Nicolac 
Ceauşescu, secretarul general al 
partidului, cu ocazia vizitării uzi
nei, de a se pune în funcţiune îna
inte de termen noile obiective pre
văzute în actualul cincinal şi a se 
dezvolta şi diversifica producţia.

Un important obiectiv, destinat 
fabricaţiei ciocanului perforator 
după licenţă şi a altor tipuri de 
unelte pneumatice şi aparatură hi- 
dropneumatică, este prevăzut a in
tra în funcţie în trimestrul IV al 
anului 1972. Prin măsurile luate de 
comitetul de direcţie şi datorită 
sprijinului acordat de constructor, 
pînă la finele acestui an, deci cu 
un an înainte de termen, obiectivul 
se,va da parţial în funcţie şi se vor 
produce primele unelte pneumatice 
după licenţă eît şi alte tipuri de 
unelte create de colectivul uzinei.

La baza extinderii diversificării 
producţiei de unelte pneumatice 
există un studiu care prevede exe
cutarea a încă 20 tipuri pînă la 
sfîrşitul actualului cincinal. De ase
menea şi volumul producţiei va 
creşte de peste două ori, spor ce 
va fi obţinut prin lărgirea sorti
mentelor actuale cu coloane tele
scopice, perforatoare telescopice, 
perforatoare silenţioase şi noi tipuri 
de unelte pneumatice.

Discuţiile purtate pe baza stu
diului şi a planşelor prezentate au 
scos în evidenţă că mai există po
sibilităţi de îmbunătăţire a solu
ţiilor existente, ele puţind fi reali
zate de colectivul uzinei în cola
borare cu proiectantul.

O cerinţă imperioasă, desprinsă 
din discuţiile purtate, este aceea a

creşterii cadrelor de muncitori ne
cesari fabricării produselor, eît şi 
a cadrelor de ingineri şi tehnicieni 
în vederea asimilării noilor tipuri 
de unelte pneumatice.

Totodată, comitetul de partid şi 
comitetul de direcţie vor face totul 
ca, în paralel cu terminarea con
strucţiei, să se execute montarea 
maşinilor-unelte, în conformitate cu 
fluxul tehnologic, pentru a se lucra 
în noua hală la sfîrşitul acestui an, 
deoarece, cu cit acest obiectiv va fi 
dat mai repede în funcţie cu atît 
se va putea pregăti mai bine pro
ducţia anilor viitori, ceea ce consti
tuie un angajament luat faţă de 
conducerea superioară de partid.

LIVIUS HERA,
membru în biroul comitetului 

de partid

siloz. Mărirea suprafeţelor cultiva
te cu orz şi a producţiilor medii la 
hectar ne vor permite să alcătuim 
o raţie mai echilibrată. De altfel, 
în acest scop ne-am propus să va
lorificăm superior toate resursele 
furajere pe care le avem. Prin grija 
Consiliului popular judeţean, sin
tern pe cale de a obţine o moară 
în oraşul Sibiu, destinată realizării 
amestecurilor de concentrate cărora 
să li se adauge complexul proteino- 
vitamino-mineral necesar. In felul 
acesta, într-o primă fază', porcinele 
de toate categoriile, păsările, tine
retul boyin la îngrăşat vor putea 
beneficia de raţii mult mai echili
brate, ceea ce se va . materializa în 
sporuri considerabile de producţie, 
într-o perioadă următoare vom ex
tinde această tehnologie şi la cele
lalte specii şi categorii de animale.

Considerăm necesar să primim 
sprijinul pentru a înfiinţa în jude
ţul nostru o fabrică de furaje com
binate care să deservească toate 
sectoarele.

Importanţi paşi înainte se vor face 
pe calea profilării, concentrării şi spe
cializării producţiei zootehnice. In 
acest an se vor realiza parţial două o- 
biective mari: complexul intercoo- 
peratist de îngrăşare a 15 000 porci, 
de lă Veştein, şi cei de 36 000 găini 
ouătoare, de la Sibiu. Dacă pentru 
primul documentaţia este terminată 
şi lucrările pot să înceapă, îa cel 
de-al doilea se depun eforturi pen
tru terminarea eît mai grabnică a 
proiectului şi avizarea lui. ,

Pentru aplicarea unor tehnologii 
superioare de îngrăşare a tineretu
lui taurin s-a profilat C.A.P. Şura 
Mică. Unitatea posedă deja peste 
400 tăuraşi la îngrăşat. în cursul 
lunii mai va începe amenajarea a 
două adăposturi pentru îngrăşarea 
tineretului după tehnologia baby- 
boeuf, în sistem modern, pe gră
tar. Unitatea îşi va dezvolta îngră- 
şătoria pînă la 1 500 tăuraşi livra
bili anual. Serioase îmbunătăţiri se 
vor aduce şi celorlalte cinci îngră- 
şătorii existente: Chirpăr, Vărd, 
Velţ, Bazna, Broşteni. Intenţionăm 
să dezvoltăm noi ferme specializate 
pentru îngrăşarea tineretului bovin 
pe consilii intercooperatiste, a că
ror mărime să se stabilească în

(Continuare în pag a Il-a)
Medic veterinar NICOLAE DURA,
director general adjunct al Direcţiei 
generale judeţene a agriculturii, 
industriei alimentare, silviculturii 

şi apelor

Vineri, 5 martie, a avut loc, la se
diul Comitetului Central al Partidu
lui Comunist Român, întîlnirea 
tovarăşului Nieolae Ceauşescu c:u 
creatori din domeniul cinema
tografiei. La întîlnire a parti
cipat tovarăşul Dumitru Popescu. Au 
fost prezenţi scenarişti, regizori, ac
tori, operatori, critici de iilm, repre
zentanţi ai studiourilor cinematogra
fice, ai Centrului National al Cine
matografiei, ni Direcţiei reţelei cine
matografice şi difuzării filmului, 
membri ai conducerii Comitetului de 
Stat pentru Cultură şi Artă.

înscriindu-se în practica curentă a 
conducerii partidului şi statului, a 
secretarului general al partidului de 
a purta un dialog permanent, direct, 
cu toate categoriile de oameni ai 
muncii, de a se consulta asupra pro
blemelor actuale şi de perspectivă 
din diferite dojenii de activitate cu 
specialiştii, cu cadrele de răspun

dere, cu coi ce muncesc, întîlnirea 
de ieri a prilejuit o vie si fructuoasă 
dezbatere de lucru.

în cuvîntul lor Mircea Sîntimbrea- 
nii, director general al Centrului Na
tional al Cinematografiei, Mircea 
Drăgan, regizor, secretar general a! 
Asociaţiei Cineaştilor. Sergiu Nico- 
laescu, regizor, Costache Ciubotaru, 
operator, Elisabeta Bostan, regizoare, 
Dinu Cocea, regizor. Amza Pelea, 
actor, Mircea Mureşan, reqizor, 
Gbeorghe Vitanidis, regizor, Savel 
Stiopui, regizor, Gco Saizescu, regi
zor, Radu Gabrea. regizor, Jean 
CJeorgescu, regizor, au subliniat rea
lizările. cinematografiei româneşti,- 
sarcinile saie în educarea patriotică, 
socialistă, a cetăţenilor, prin aborda
rea unor teme ' care să oglindească 
munca si realizările poporului ro
mân, sub conducerea partidului, tre
cutul sau de' luptă, viata şi preocu
pările constructorilor socialismului.

în acelaşi timp, vorbitorii au ana
lizat cu înaltă responsabilitate pro
pria muncă, au adresat critici con
ducerii cinematografiei pentru lipsu
rile şi neajunsurile care mai dăi
nuie, formuiînd oropuneri menite să 
ducă la găsirea celor mai bune cai 
si mijloace pentru lichidarea aces
tora. Ei au exprimat totodată hotărî- 
rea fermă de a-şi închina toate for
ţele, întreaga capacitate creatoare 
realizării unor opere cinematografice 
care să fie la înălţimea marilor!sar
cini puse' de partid, a exigentelor 
mereu creseînde ale oamenilor mun
cii.

In încheierea Sntîlmrii de lucru.: a 
luat cuvîntul tovarăşul Nicoîae 
Ceauşescu. Cuvîntarea secretarului 
general al partidului a fost urmărită 
cu viu interes, primită cu unanimă 
aprobare de toţi participanţii/v fiind 
subliniată în repetate rînduri cu-vii 
şi puternice aplauze.

încheierea lucrărilor 
Conferinţei Uniunii 

Arhitecţilor din Republica 
Socialista România

Vineri, s-au încheiat lucrările ce
lei de-a 111-a Conferinţe a Uniunii 
Arhitecţilor din Republica Socialistă 
România.

Lucrările s-eu desfăşurat sub sem
nul importantelor recomandări făcute 
de tovarăşul Nicoîae Ceauşescu în 
şedinţa de deschidere e conferin
ţei, cind secretarul general al parti
dului a conturat cu claritate obiec
tivele de mare importantă ce stau în 
faţa arhitecţilor în această perioadă 
şi în perspectivă. Cu spirit de răs
pundere, cu competenţă, au fost a- 
bordate multiple aspecte ale activi
tăţii arhitecţilor români, făcîndu-se 
numeroase propuneri pentru perfec
ţionarea muncii acestora şi a Uniunii 
Arhitecţilor.

In continuarea discuţiilor pe mar
ginea raportului, au luat cuvîntul: 
arh. Lateş Eusebie — Institutul jude
ţean de proiectare Suceava, arh. Dan 
Georgescu — Institutul de studii, 
cercetări şi proiectări construcţii 
zootehnice, Roman Moldovan, vice
preşedinte al Academiei de Ştiinţe 
Sociale şi Politice, arh. Ion Novitchi 
— Ministerul Forţelor Armate, prof. 
arh. Nicoîae Pomimbescu — Institu
tul politehnic Iaşi, ing. Silviu Opriş, 
adjunct al ministrului industriei ma
terialelor de construcţii, arh. Vasile 
Milrea — filiala din Cluj a Uniunii 
Arhitecţilor, prof. arh. Ascanio Da
mian, rectorul Institutului de arhitec
tură „Ion Mincu", arh. Ion Fakói
mén — filiala din Timişoara a Uniu
nii Arhitecţilor, ing. Oliviu Rusu, vi
cepreşedinte al Consiliului national 
al inginerilor şi tehnicienilor, arh. 
Ştefan Macra — filiala din Tîrgo- 
vişte a Uniunii Arhitecţilor, arh. An- 
dreiana Muşatescu, — Eliat — Insti

tutul de studii, cercetări şi proiec
tări construcţii zootehnice, • Ovidiu 
Maitec, vicepreşedinte al Uniunii Ar
tiştilor Plastici, arh. Rado Coloman 
•— Institutul judeţean de proiectare 
Mureş, arh. Gheorghe Sasărman, re
dactor Ia ziarul „Scînteia", arh. Han- 
rieta Delavrancea — Institutul jude
ţean de proiectare Ilfov, ing. Adrian 
Lupescu — Institutul de studii şi 
proiectări pentru arhitectură, sistema
tizare şi tipizare, arh. Dan Predescu 
— Institutul de proiectări construcţii 
de maşini.

In continuare, conferinţa a apro
bat în unanimitate activitatea Corni-

Informaţii
•  FESTIVAL CULTURAL-AR- 

TISTIC PENTRU TINERET. Co
mitetul judeţean Sibiu al U.T.C., 
în colaborare cu Comitetul jude
ţean pentru cultură şi artă, pre
găteşte un festival cultural-artis
tic pentru tineret, denumit „Pri
măvară sibiană". Festivalul, care 
va cuprinde: spectacol de gală cu 
cele mai bune formaţii artistice, 
concurs cinematografic, activităţi 
sportive, întilniri cu oameni de 
artă, se va desfăşura intre 21 şi 
30 martie.

•  UN NOU GHIŞEU C.E.C. Di
recţia judeţeană C.E.C. Sibiu a 
deschis, recent, în incinta uzinei 
„Carbosin“ din Copşa Mică, un 
ghişeu C.E.C. La noul ghişeu, sínt 
deserviţi salariaţii uzinei.

c la  OCNA SIBIULUI s-au in
tensificat lucrările de amenajare a 
drumului dintre această localitate

INFORMAŢII
şi Loamneş. Ceea ce reţine aten
ţia în mod deosebit este ridicarea 
unor ziduri de sprijin pe strada 
Mîndrei. Pînă în prezent drumul 
s fost amenajat pe o lungime de 
peste 3 km.

•  IN SCOPUL ÎMBUNĂTĂŢI
RII DESERVIRII POPULAŢIEI.
De curînd, în satul Alma a fost 
dată în folosinţă o unitate de de
servire. Din fondurile cooperativei 

' de consum şi cu munca patriotică 
a sătenilor s-a construit şi dat în 

, folosinţă unitatea de brutărie în
zestrată cu utilaje noi, cu o capa
citate zilnică de coacere a 1200— 
1 500 kg de pîine. Prin darea în 
funcţie a acestei unităţi se pune 
şi la dispoziţia populaţiei din sa
tele vecine pîine proaspătă şi se 
asigură prestarea de servicii pri
vind coacerea pîinii cu aluatul 
adus de gospodine.

Detaliu din peisajul industrial al judeţului Sibiu: „Firul roşu“ Tălmaciu Foto: FRED NUSS

tetului de conducere al Uniunii Arhi
tecţilor şi a Comisiei de cenzori. Aq 
fost aprobate propunerile privind 
modificarea statutului Uniunii Arhi
tecţilor. Conferinţa a adoptat o re
zoluţie cu privire la activitatea vii-.

. toare a uniunii.
Prof. arh. Octav Doicescu » fost - 

ales' preşedinte de onoare al Uniunii 
Arhitecţilor.

La ultimul punct de pe ordinea de 
zi s-a trecut la alegerea prin vot se
cret a Comitetului de conducere ai 
Uniunii Arhitecţilor şi a Comisiei
de cenzori.

(Agerpresţ
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Se împlinesc astăzi 26 de ani de la 
instaurarea, la 6 Martie 1945, a pri
mului guvern din istoria ţării în care 
clasa muncitoare sub conducerea 
Partidului Comunist Român, avea 
toate posibilităţile să desfăşoare în 
continuare bătălia pentru cucerirea 
deplină a puterii politice în stat.

însetate de libertate şi dreptate so
cială, clasa muncitoare, ţărănimea, 
masele largi populare, erau animate 
de voinţa de a păşi mai departe pe 
drumul deschis la 23 August 1944, 
de a instaura un regim de reală de
mocraţie în măsură să împlinească 
năzuinţele lor, să asigure un curs 
progresist societăţii româneşti. La al
ternativa „trecut“ sau „viitor", răs
punsul a fost dat de popor, care în 
acele zile fierbinţi a optat hotărît şi 
definitiv pentru viitorul luminos al 
democraţiei adevărate.

Esenţa evenimentelor petrecute a- 
tunci a fost tocmai această alegere, 
în care votul pentru democraţie popu
lară venea să încununeze opţiunea 
manifestată puternic în demonstraţiile 
de stradă, în halele fabricilor, pe în
tinsul cîmpiiior — de-a lungul şi de-a 
latul moşiilor în care intrau plugurile 
reformei agrare, un vot ce răsuna din 
milioane de piepturi, era ' expresia 
unei victorii obţinute în înfruntarea 
deschisă cu reacţiunea în bătălii so- 

. ciale de o amploare încă necunoscută 
în ţara noastră.

înaltele pilde de eroism şi abnega
ţie revoluţionară ale muncitorilor, care 
in ciuda unor lipsuri şi greutăţi co
pleşitoare au reuşit, cu preţul unor 
eforturi supraomeneşti, să repună în 
funcţiune fabricile şi uzinele, să re
facă intr-un timp record economia 
ruinată de războiul şi de jaful hitle- 
rist, au intrat în istorie pentru tot
deauna. De asemenea, îndrăzneţele 
acţiuni ale ţăranilor care, Ja îndem
nul şi cu sprijinul muncitorilor, au 
păşit cu de la sine putere Ia ocupa
rea şi împărţirea pămînturilor moşie
reşti; luarea cu asalt a primăriilor şi 
prefecturilor de către masele largi şi

tu  cen tru l a ten ţie i

P regă tirea  p ro d u c ţie i d e  legum e
Grădina de legume a cooperativei 

agricole din Apoldu de Jos á fost 
amplasată în hotarul numit .„Calea 
Apolduîui", într-un teren fertil, cu 
sursă de apă în vederea irigării. Ea 
ocupă o suprafaţă de 35 ha de unde 
cooperatorii şi-au planificat să obţină 
un venit de 725 000 lei.

Legumicultorii desfăşoară în prezent 
o intensă activitate pentru pre
gătirea condiţiilor necesare realizării 
unor producţii sporite. Pentru asigu
rarea materialului săditor, ei şi-au 
orientat eforturile spre accelerarea 
ritmului pregătirii răsadniţelor în ve
derea executării însăminţărilor in pe

rioada optimă., in ziua cînd am vizitat 
grădina de legume numeroşi coopera
tori lucrau la pregătirea paturilor cal
de. Brigadierul loan Drâgoi ne rela
ta faptul că se vor amenaja 1000 mp 
răsadniţe în care scop s-au asigurat 
din timp materialele necesare. Con
ductorii Ilie Fărcaş, Dumitru Nicoară 
şi loan Nicoară transportau biocom- 
bustibilul şi mraniţa pe care coopera
torii Vasile Roman, Ilie Drâgoi, loan 
Scoarşte şi alţii le aşezau în platfor
me. Alţi cooperatori, printre care Va- 
sile Văleanu şi loan Drâgoi, constru
iau tocuri noi pentru răsadniţe şi le 
reparau pe cele existente. Peste 300

mp răsadniţe au fost pregătite, însă- 
mînţîndu-se varza timpurie şi de va
ră, precum şi vinetele. .„In anul aces
ta, — ne spunea ing. Alexandru Rusu 
— vom cultiva aproximativ 14 sorti
mente de legume: 8 ha cu ceapă us
cată, 3 ha cu ardei gras, 3 ha cu go- 
goşari, 8 ha cu castraveţi, 4 ha cu ră- 
dăcinoase, 4 ha cu varză de toamnă, 
5 ha cu mazăre şi altele. In total va 
trebui să obţinem o producţie de 610 
one legume. De aceea, pe lingă pre- 
icuparea pentru a asigura la timp ma
terialul săditor, noi am efectuat şi lu
crările de fertilizare a solului. Am 
administrat la fiecare hectar, de gră

dină 40 tone îngrăşăminte naturale, 
iar pe 20 ha au fost aplicate îngrăşă
minte chimice — 200 kg azotat de 
amoniu'şi 300 kg superfosfat la hec
tar, acţiune care continuă pe întreaga 
suprafaţă. Întrucît dispunem de o sur
să naturală de apă, pentru care ara 
revizuit şi reparat canalele principale. 
De asemenea ne-am asigurat întreaga 
cantitate de sămînţă".

Măsurile luate şi eforturile pe care 
le depun legumicultorii din Apoldu 
de Jos creează premisele realizării 
producţiei planificate.

P. BADEA

instalarea în fruntea acestora, in lo
cul elementelor reacţionare, a repre
zentanţilor poporului, au adăugat re
voluţiei înalte pilde dc eroism, care 
vor rămîne neşterse în memoria po
porului.

Forţa de neînvins a mişcării popu
lare se bizuia pe unitatea de acţiune 
a clasei muncitoare, pe alianţa mim- 
citoreaseă-ţărănească închegată în fo
cul luptei, pe participarea la lupta re
voluţionară, alături de clasa munci
toare şi ţărănime, a intelectualităţii 
legate de popor, pe unitatea tuturor 
celor ce muncesc, fără deosebire de 
naţionalitate, pe înmănuncherea in
tr-un unic front a principalelor forţe 
ale naţiunii, a marii majorităţi a po
porului.

Meritul făuririi acestui unic front, 
al transformării lui într-o forţă in
vincibilă aparţine Partidului Comunist 
Român. Călăuzindu-se după învăţătura 
marxist-leninistă şi aplicînd-o în mod 
creator, pornind în elaborarea politi
cii sale de la realităţile ţării, de la 
aprecierea clară a stadiului ci de dez
voltare, Partidul Comunist Român « 
ştiut să stabilească acele obiective 
care corespundeau întrutotul interese
lor vitale ale poporului, necesităţilor 
obiective ale etapei, cerinţelor strin
gente ale progresului economic şi so
cial. Tocmai aceasta a determinat ma
sele cele mai largi să se unească strîns 
în jurul partidului şi să-l urmeze fără 
şovăire în lupta revoluţionară. Parti
dul a avut tot timpul In vedere că 
de bună voie clasele exploatatoare nu 
cedează puterea. De aceea s-a pregă
tit pentru toate formele de luptă. Su
perioritatea zdrobitoare a forţelor de
mocratice a determinat eşecul planu
rilor rcacţiunii interne şi internaţio
nale. r '" ,

După ce în decurs de cîteva luzii 
au fost răsturnate rînd pe rind trei 
guverne cu majoritate reacţionară, 
la 6 Martie a fost instaurat, sub pre
siunea irezistibilă a valului luptei 
populare, primul guvern cu adevărat 
democratic din istoria ţării. VICTO
RIA DE LA 6 MARTIE 1943 A FOST 
ASTFEL RODUL VOINŢEI ŞI LUP
TEI POPORULUI CONDUS DE 
PARTID: ÎN EA ŞI-A GĂSIT
O STRĂLUCITA EXPRESIE RO
LUL MASELOR POPULARE CA 
FĂURITOARE ALE PROPRIEI IS
TORII.

Prin conţinutul şi sarcinile sale gu
vernul de largă concentrare demo
cratică reprezenta o putere revolu» 
ţionar-demoeratică: el marca — aşa 
cum a apreciat tovarăşul Nicoîae 
Ceauşescu — „INSTAURAREA PU
TERII POPULARE Şl TRECEREA 
LA ÎNFĂPTUIREA PROGRAMULUI 
DE TRANSFORMARE DEMOCRA
TICĂ, REVOLUŢIONARĂ A SOCIE
TĂŢII ROMÂNEŞTE*. Prezenţa în gu
vern a unor reprezentanţi ai grupării 
burgheze-liberale, interesate in în
făptuirea unor reforme cu caracter 
burghezo-democratic, ca şi menţine
rea monarhiei, n-au putut schimba 
caracterul popular al puterii, care se

(Continuare în pag a H-u» 
Prof. NICOLAE NISTO»
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Să nu 
se strice

Un grup de tineri din satul 
Richiş ne roîtgă să intervenim 
pe lingă organele de resort să 
li se permită folosirea căminu
lui cultural pentru organizarea 
unor acţiuni cultural-educative 
la care să poată fi .utilizate do
tările destinate acestui scop. 
„In loc să vizionăm programul 
la televizorul căminului cultural, 
ne pierdem timpul, pentru ci 
aparatul e pus sub cheie, să nu 
se strice. La fel stau lucrurile 
cu celelalte jocuri de la cămin 
— şah, table — ca să nu mai 
vorbim despre serile cullural- 
distractive de care auzim că sínt 
atit de dese in alte părţi".

Le înserăm scrisoarea. Poate...

Intervenţie
binevenită
Melaniei Dragoj, care ne in

formează din Hoghilag despre 
comportarea concetăţenei sale 
Regínná Matei, îi putem răspun
de că organele în drept, ca ur
mare a cercetării sesizării sale, 
au pus în vedere respectivei 
să-şi corecteze atitudinea faţă 
de familiile celor cu care a in
trat în conflict, deranjîndu-le 
convieţuirea.

Mărunţi
şuri... 

necesare
Mai mulţi cetăţeni din Mediaş 

ne sesizează că de la magazinul 
aparţinînd O.C.It. Metalp-chiinice 
din Piaţa Republicii nu se pot 
cumpăra unele furnituri de cis- 
mărie — cuie de lemn, pla- 
cheuri, capse şi altele.

„Noi am rugat pe responsabi
lul unităţii respective, Singrit 
Boko — se spune în scrisoare — 
să comande aceste furnituri care 
ne sínt necesare şi care se gă
sesc din abundenţă în magazi
nele de profil din Dumbrăveni 
şi Agnita, ca să nu mai vorbim 
de Sibiu, dar, după cum se Ve
de, responsabilul nu se ocupă 
de mărunţişuri".

Din Piaţa 
Cibin

Două sesizări sosite recent la 
redadţie se refferă la unele as» 
pecte ale Pieţij Cibin, din Sibiu.

•  „Există aici un bufet pe nu
me /firnava", aparţinînd I.H.R. 
Servirea se fade în spaţiul din 
faţa ferestrei prin care gestio
narul distribuie băuturi. Cîteva 
mese fără scaune şi un grătar 
pentru mici sínt .singurele' piese 
de mobilier. Observaţia noastră 
ca locaiari ai imobilelor din 
Împrejurimi este că bufetul aşa 
cum funcţionează face o proastă 
reclamă comerţului civilizat. Un 
difuzor transmite din zori pînă 
In seară acdleaşi două melodii 
ale unui disc răguşit. Resturile 
rezultate de la servirea micilor, 
plus liîrtiile şi'cartoanele pe care 
sínt serviţi consumatorii, sínt 
purtate de vînt peste tot. Nu e- 
xiştă instalaţii sanitare pentru 
un asemenea bufet şi e surprin
zător că el funcţionează in aces
te condiţii.

•  La chioşcul aparţinînd Cen
trului jir. 5 al I.C.V.A. progra
mul de funcţionare nu concordă 
cu cerinţele publicului. în zilele 
de duminică, cînd oamenii pot 
să educă sticle “şi alte ambalaje 
pentru a le valorifica, este în
chis, E adevărat, nu in fiecare 
duminică. Dar cine ştie cînd 
este deschis' şi cînd'nu? hiu 
s-ar putea stabili un program 
care şă fie afişat spre ştiinţa 
celor interesaţi?

Rubrică realizată d*
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CU ALAIN BARRIÉRE

,/Mu l a  t o a t e  / e s  f i n a  l a  e i  i e
eeeie lin e i...i i

L* conferinţa de presă, Alain 
Barriere mi s-a părut şigur pe si
ne, poate prea sigur chiar, In cli
pa în care a încheiat; „Eu ştiu e- 
fcact ce trebuie sä fac!“ Declaraţia 
părea riscantă, mai ales că se re
ferea la echilibrul ce trebuie să 
existe intre muzica melodică de 
acc.eş larg („de la, la la,“ cum s-a 
exprimat el) şi Intre bucăţile care 
dau prioritate poeziei textului. 
La fel de sigur, de inepuizabil şi 
cu uimitoare resurse de expresie, 
cu .0 vigoare care „percuta“ sala 
a apărut şi la repetiţii (singurul 
alint de vedetă era paharul cu 
bere pentru fiecare pauză) şi do
minant, echilibrat, robust, in 
concert.

Mi-am zis eşcultlndu-l că cele 
spuse la conferinţa de presă cu 
privire la abandonarea profesiunii 
sale de inginer şi a pasiunii de 
sportiv de performanţă, în sensul 
că „Omul trebuie să rişte întot
deauna aventura", au fost oare
cum exagerate, fiindcă un om de 
talia lui, chiar atunci cind caută 
aventura face acest lucru foarte 
calculat. Dovadă, faptul că a iz
butit să ne prezinte acel interpret 
de muzică uşoară, despre care 
susţinea că e ideal: „cîntă, com
pune, recită, se acompaniază sin
gur“.

— Aţi cintat frumos, am reuşit 
să-i spun înghesuindu-mă printre 
zecii de admiratori care Ii vlnau 
autografele. Uite, fata cu berea 
aşteaptă.

— A, mulţumesc I

CERBUL
MCZ-Z^ Ip D E
(raur

— Ce spuneţi de public?
— Deosebit de receptiv, sensi

bil la nuanţele poetice ale piese
lor, ceea ce Înseamnă foarte mult 
pentru un interpret ca mine, care 
se orientează spre neoromantism.

— E adevărat că recent, în 
Martinica aţi fost purtat pe braţe 
în triumf?

— Da! Mă aflu In relaţii foarte 
ciudate cu publicul, Insă, repet,

prefer întotdeauna publicul sensi
bil, spontan, aşa cum şi dintre 
compozitori îi prefer pe cei ce 
dau dovadă de spontaneitate şi 
nu pe cei care elaborează melodii 
„chinuite".

— Ce părere aveţi despre fes
tivaluri?

— Dacă ne referim in general 
la festivaluri ca întreceri, compe
tiţii de cîntece, atunci, regret că 
vă dezamăgesc, 'dar eu consider 
că mizîndu-se prea mult pe. suc
ces se fac concesii. La festivaluri 
nu cresc întotdeauna flori, dar 
asta nu anulează multiplele lor 
merite din alte puncte de vedere 
şi, in primul rînd, din acela al 
cunoaşterii oamenilor prin cîntec...

EMIL POENARU

6 Martie 1945 - 
6 Martie Í971
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(Urmare din pag. 1)
baza pe alianţa clasei muncitoare cu 
ţărănimea. Confirmarea juridică a 
voinţei poporului, „ratificarea elfcţo- 
raJä“ a liotăririî maselor, legitimita
tea istorică a regimului democrat- 
popular instaurat ta 6 Martie, şi-au 
găsit o strălucită ilustrare în alege
rile parlamentare din noiembrie 1946 
cînd forţele democratice au repurtat 
o victorie absolută, întrunind covârşi
toarea majoritate a voturilor.

Avînd sprijinul nelimitat a) poporu
lui muncitor, consecvent programului 
anunţat de partid, guvernul a înfăp
tuit transformările cu caracter bur- 
ghczo-democratic cerute de dezvolta
rea socială, a redresat economia na
ţională, scoţînd-o din starea de haos 
şi dezorganizare şi a creat premise 
pentru trecerea la revoluţia socia
listă.

îngustarea continuă a bazei de masă 
şi izolarea partidelor burgheze reac
ţionare, modificarea ireversibilă a ra
portului de forţe în favoarea partide* 
iot şi organizaţiilor democratice şi re
voluţionare conduse de partidul co
munist au făcut posibilă eliminarea ul
timilor reprezentanţi ai claselor ex
ploatatoare din guvern şi înlăturarea 
monarhiei, la 80 Decembrie 1947 
România devenind republică. Frin a- 
ceasta, întreaga putere de stat trecea 
in niîinile clasei muncitoare în alianţă 
cu ţărănimea muncitoare, poporul 
muncitor avea create toate condiţiile 
pentru a păşi la construirea noii 
orînduiri, la edificarea socialismului 
pe pămîntul României.

Anii care au trecut de la 6 Martie 
1945 au demonstrat cu strălucire forţa 
şi vitalitatea orînduirii noastre socia
liste. Sub conducerea clarvăzătoare a

F o tb a l C.S.M. Sibiu -  
Gaz metau Mediaş 2-0 (1-0)

Panoramic competiţional

Cor.sthuind jocul revanşă din ca
drul programului de pregătiri, joi, 
pe terenul Voinţa din Sibiu, s-au in- 
tilni-t formaţiile de divizie secundă 
din judeţul nostru. în primul meci, 
disputat pe acelaşi teren, cînd şibienii 
au folosit formaţia de bază, scorul a 
fost favorabil medieşenilor (2—1), care 
s-au dovedit mai incisivi în fazele de 
finalizare. Paradoxal, în această a 
doua partidă — cînd în formaţia 
C.S.M. Sibiu au evoluat jucători ce 
n-aii fost folosiţi duminică în jocul 
de verificare in compania Universi
tăţii Craiova, iar antrenorii medie- 
şeni, cu mici excepţii, au utilizat cea 
mai bună garnitură — victoria a re
venit gazdelor prin golurile înscrise 
de Tarcu (min. 6 din 11 m şi min. 57).

Rezultatul favorabil se datorează jo
cului bun, elanului manifestat de ti
nerii utilizaţi în echipa sibiană.

Formaţiile folosite; Gaz metan; loo— 
Filip, Lepădătu (Ţieă),' Seheau (Do- 
du II), Ghearmati — Pascal, iancu, 
Jiga Dodu JII, Moldovan, Gärtner. 
C.S.M.Ş.: Gavrilă — Mihai, David,
Rîşniţă, I.azăr — Ciobanu (Marcu), 
Ţurlea — Creţu, Ţarcu, Moraru, 
Bucur.

Duminică Gaz metan susţine un nou 
joc de pregătire avînd ca partener o 
formaţie din campionatul judeţean, 
probabil Progresul Agnita, iar C.S.M. 
Sibiu întîineşte în cadru] „Cupei 
României“ divizionare A, Progresul 
Bucureşti.

P r o g r a m u l r e tu r u lu i  d iv iz io n a r e lo r  C 
d in  ju d e ţu l  n o s tr u

Duminică, 7 martie, se reia cam
pionatul celei de-a treia divizii na
ţionale. Cele 4 formaţii din judeţul 
nostru (Independenţa Sibiu, A.Ş.A. 
.Sibiu şi Metalul Copşa Mică — seria 
a Vi-a şi Vitrometan — seria a Vill
ái au următorul program ai returului.

ETAPA A XVI-A — 7 MARTIE:
Independenţa Sibiu—Aurul Brad, Me
talul' C. Mică—C.F.R. Simeria, Flinaur 
Zlatna—A.S.A. Sibiu, Vitrometan Me
diaş— Carpaţi Braşov.

ETAPA A XVTI-A — 14 MĂRITE: 
A.S.A. Sibiu—Metalul C. Mică, Meta
lul Aiud—Independenţa Sibiu, C.F.R. 
Sighişoara—Vitrometan.

ETAPA A XVIH-A — 21 MARTIE: 
A.S.Â.—Ind. sîrmei C. Turzii, Metalul 
C. Fiică—Mureşul Deva, Chimica Tîr- 
năveni—Independenţa, Vitrometan—
Minerul Bălan.

ETAPA A XIX-A — 28 MARTIE:
Independenţa Sibiu—Arieşul C. Tur
zii, 'Mureşul Deva—A.S.A., Victoria 
Călan—Metalul C. Mică, Torpedo Zär- 
neşti—Vitrometan.

ETAPA A XX-A — 4 APRILIE:
Metalul C. Mică—Chimica Tirnăveni, 
Independenţa—C.F.R. Simeria, Arieşul 
C Ţurzii—AJ5.A., Vitrometan-r-Fores- 
tierul Tg. Secuiesc.

ETAPA A XXI-A — 11 APRILIE: 
A.S.A.—Unirea Alba tuba, Ind. sir- 
mei C. Turzii-—Independenţa, Minerul 
Ghelar—Metalul C. Mică, Oitul Sf. 
Gheorghe-rVitrometan.

ETAPA A XXII-A — 18 APRILIE: 
Independenţa—Minaur Zlatna, Metalul 
C. Micăr-Ind. sîrmei C. Turzii, Au-

azi.
TIMPUL

Centj-ul meteorologic Sibiu eonju- 
nică: Vreme in general rece cu cerul 
mai mult acoperit. Vg ninge slab şi 
intermitent. Vîntul va sufla slab pipă 
la potrivit din sectorul sud-estic. Mi
nimele vor fi cuprinse între —7 şi 
—5 grade, iar maximele vor oscila 
între zero şi plus 3 grade.

rul Brad—A.S.A., Unirea Cristurul 
Secuiesc—Vitrometan.

ETAPA A XXIII-A — 25 APRILIE:
Independenţa—A.S.A., -Minerul Teliuc 
— Metalul C. Mică, Vitrometan—Lem
narul Ódorhei.

ETAPA A XXI V-A — 2 MAI: Me
talul C. Mică—Independenţa, A.S.A.— 
Victoria Călan, Caraimanui Buşteni— 
Vitrometan.

ETAPA A XXV-A — 9 MAI: Inde
pendenţa—Minerul Teliuc, Soda Gena 
Mureş—A.S.A., Minaur Zlatna—Meta
lul C. Mică, Tractorul Braşov—Vitro
metan.

ETAPA A XXVI-A — 16 MAI: Me
talul C. Mică—Unirea Aibă Iulie, 
A.S.A.—Metalul Aiud, Minerul Ghe
lar—Independenţa, Vitrometan—Colo
rom Codlea.

ETAPA A XXVII-A — 23 MAI: In»
dependenţar-Soda Ocna Mureş, Meta
lul C, Mică—Aurul Brad, C.F.R. Si» 
meria—A.S.A., Vitrometan—rChimia 
Or. Victoria.

ETAPA A XXVIII-A — 30 MAI:
A.Ş.A.—Minerul Ghelar, Unirea Alba 
lulia—Independenţa, Soda Ocna Mu
reş—Metalul C. Mică, Chimia Făgă
raş—Vitrometan.

ETAPA A XXIX-A — 6 IUNIE: In
dependenţa—Mureşul Deva, Arieşul C. 
Turzii—Metalul <2. Mică, Minerul Te
liuc—A.S.A., Vitrometan—Viitorul 
Gheorghieni.

ETAPA A XXX-A — 13 IUNIE:
Metalul C. Mică-r-Metalul Aiud, 
A.S.A. Sibiu—Chimica Tirnăveni, Vic
toria Călan—independenţa, Carpaţi 
Sinaia—Vitrometan.

azi...
ÎIŞNADIE: POPULAR) Răzbu

narea Sfintului (orele 11,00; 16,00; 
18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI; Amintiri bucii-
reşlene (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi
20.00).

OCNA SIBIULUI: S-a furat u bombă 
(orele 17,00 şi 19,00).

FOTBAL — Sibiu: stadion Metalul, 
ora 13, Independenţa Sibiu—Aurul 
Brad (prima partidă din returul cam
pionatului diviziei naţionale C); ora 
15, C.S.M. SIBIU—PROGRESUL BUCU
REŞTI (IGrimüe de finală ale „Cupei 
României“); Copşa Mică: stadion 
1 Mai, ora 11, Metalul C. Mică—C.F.Tt. 
Simeria; Mediaş: teren Gaz metan (in 
cazul că F.îl.F. Si omologhează), ora li, 
Vitrometan Mediaş—Carpaţi Braşov 
(ambele divizia C).

TENIS DE MASA — Sibiu: sala Li
ceului nr. 2, ora 8, întreceri rezervate 
elevilor din licee şi şcoli profesionale, 
concurs dotat cu „Cupa 8 Martie“ — 
competiţie organizată de Comitetul 
municipal Sibiu al U.T.C.

BAŞGIIET — Sibiu: sala -Şcolii

sportive, ora 10, Şcoala sportivă Si
biu—Şcoala sportivă Sf. Gheorghe (£) 
— divizia şcolară.

CROS — Şelimbăr: ora 11, Consi
liul pionieresc al Şcolii generale Şe
limbăr, organizează un concurs de 
cros, ia care participă elevi din mu
nicipiul Sibiu; oraşul Cisnădie, co
muna Tălmaciu şi desigur, organiza
torii.

BOX — Ocna Sibiului: sala Casei 
orăşeneşti de cultură, ora 10, gală 
pugilistică — faza judeţeană.

GIMNASTICA — Sibiu: sala Şcolii 
sportive (din str. Independenţei), ora 9, 
competiţie dotată cu „Cupa şemicen» 
tenarului".

ŞAH — Sibiu: sala C.J.E.F.S., ora 9, 
optimile campionatului judeţean.

OBIECTIVE NOI
(Urmare din pag. a II-a)

funcţie de efectivul matcă existent, 
care poate asigura materialul pen
tru populare.

Forme noi, superioare vom da 
organizării îngrăşării mişilor, Prin 
construirea celor două tronsoane 
de la Şura Fiică şi Alămor avem 
posibilitatea să ingrăsăm în sistem 
modern, pe grătar, 6 0Ó0 berbecuţi 
pentru export. In funcţie de efec
tivele de oi-mame va fi necesar să 
împărţirii judeţul în zone, în func
ţie de complexele existente şi de 
Cele ce se vor mai construi, mer- 
gîndu-se pe ideea că trebuie să în- 
grăşăm un număr mult mai mare 
de miei, în etapq succesive, pentru 
a desfăşura ponşumul de carne de 
miel pe o perioadă mult mai mare 
decit cea existentă pînă acum.

în sectorul de creştere a porcilor, 
pe lingă realizarea obiectivului de 
ia Veştem, ne preocupăm să conso- 
li dăm cele cinci ferme gospodăreşti 
de cite 3 200 porci graşi livrabili 
anual de la Biertan, Floşna, Păuca, 
Roşia şi Şelimbăr. Flăsurile luate 
pînă acum in unităţile respective 
nu au rezolvat Încă problemele in 
mod satisfăcător.

Progrese mai evidente s-au făcut 
în privinţa organizării producţiei 
în sectorul avicol. Faptul că pentru 
păsări am reuşit să asigurăm furaje 
combinate, amenajările efectuate 
în halele existente au făcut să se 
îmbunătăţească indicatorii econo
mici în acest sector.

I m**' ewsB I

Este însă necesar să îmbunătăţim 
în continuare activitatea. Primul 
lucru pe care-1 vom face este defi
nitivarea specializării. Astfel C.A.P, 
Cristian, Blăjel, Ocna Sibiului, Va
lea Viilor, Agnita vor creşte numai 
păsări pentru ouă, iar C.A.P. Tir- 
nava, Rroşteni, Copşa Mică, Ighişul 
Nou, Stejerişul, Bruiu, M.erghindeai 
se vor specializa în creşterea puilor 
pentru carne. în felul acesta se vă 
putea folosi mai bine mica mecani
zare.

Un obiectiv pe care Direcţia ge
nerală judeţeană a agriculturii îl 
urmăreşte cu deosebită atenţie este 
acela al îmbunătăţirii activităţii 
fermelor zootehnice. Este necesar 
ş l  acordăm fermierilor, pe deplin, 
responsabilitatea conducerii opera
tive a acestora. Preluarea terehulpi 
pentru plante furajere, raţionala 
amplasare a culturilor pe aceste 
terenuri, aplicarea unor măsuri a- 
grotehnice corespunzătoare pentru 
sporirea producţiilor de furaje pe 
hectar sínt acţiuni ce trebuie înfăp
tuite în cel mai scurt timp.

în acest an va trebui să facem 
unele eforturi materiale deosebite 
pentru dezvoltarea zootehniei, Ele 
sint absolut necesare. Va trebui şă 
ne îndreptăm însă întreaga atenţie 
în direcţia care ne oferă garanţia 
sporirii eficienţei. în acest sens 
nici o investiţie nu este prea mare 
atunci cînd urmăreşte asigurarea 
bazei furajere, realizarea efective
lor de animale, dotarea fermelor 
cu utilajele şi maşinile necesare.

azi... TEATRU

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Jandarmul se însoară (orele 18,00 
şi 20,00).

BAZNA-BAI: Departe de lumea 
dezlănţuită (orele 17,00 şi 19,00).

APOI.DU DE SUS: 23 AUGUST) 
Afurisitul de bunic (orele 17,00 şi 
19,00).

La Teatrul de stat din Sibiu, ora 
19.38, spectacol cu piesa „Comedie cu 
olteni“, iar la Cristian, ora 20,00, sec» 
ţia germană a teatrului din Sibiu 
prezintă piesa „Bunbury“.

TELEVIZIUNE

CINEMA
SIBIU: INDEPENDENTA) Seches

tru de persoană (orele 9,15! 11,30;
13,45; 16,00); ARTAi Şoimii (orele 
10,00; 12,00; 14,30; 10,30; 18,30;
20,30; TINERETULUI! Circ fără 
frontieră (orele 10,00; 12,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE; 
Flacăra olimpică (orele 30,00; 14,00; 
16,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL) JBD. intră 
în acţiune (orele 9,00) 11,15} 14,00;
16,30) 19,00; 21,15)1 TINERETULUI:
lata (orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30); 
UNIREA: Lacu) lebedelor (Qrele 10,00; 
10,00; 18,00 şi 20,00).

17,00

18,10
18.15

18,45

19.15
19,20
19,30
20,00

Cadru din filmul IV. ACAR A OLIMPICA

21,15
21,35

22,45 
23,QQ

Deschiderea emisiunii. 
Emisiune In linjBa germană. 
Publicitate.
Bună seara, fetei 
Buaă seara, băieţii 
România '71. Azi — munici
piul Bucureşti.
Publicitate.
1001 de seri.
Telejurnalul de seară. 
Concursul şi festivalul Inter
naţional „Cerbul de aur“ 
Braşov — România. Ediţia a 
iV-a.
Micro-recitalurli 
Angela Similia.
Doina Şpătaru.
Therese Steinmetz.
Telesport.
Partea a II-a e concursului 
şi festivalului iaternaţionul 
„Cşrbul de eur*.
Recital O.C. smith. 
Telejurnalul de noapte. 
Iachiderea emisiunii.

partidului comunist au fost sSiirşite 
profunde transformări, care au schim
bat in mod radical înfăţişarea ţării, 
configuraţia social-economică a na
ţiunii române.

Victoria deplină a socialismului In 
patria noastră, avintul susţinut al eco
nomiei socialiste, dezvoltarea învăţă- 
mînlului, ştiinţei şi culturii, ridicarea 
nivelului de trai al celor ee muncesc, 
întărirea orînduirii sociale şi de stat, 
înflorirea naţiunii noastre socialiste, 
afirmarea tot mai puternică a Româ
niei — stat socialist, liber, suveran 
şi independent — pe scena vieţii in
ternaţionale, toate aceste măreţe suc
cese sínt rpdul muncii pline de ab
negaţie a poporului nostru condus de 
partid, ilustrind uriaşa forţă de crea
ţie a unui popor ce a devenit stăpin 
pc soarta sa.

La aniversarea a 26 de ani de la 
instaurarea regimului democrat-popu
lar, trecînd Sn revistă victoriile stră
lucite şi înfăptuirile bogate, ne gin
ii im cu recunoştinţă la luptele desfă
şurate de-a lungul anilor de poporul 
muncitor în frunte cu eroica noastră 
clasă muncitoare, la militanţii săi de
votaţi pînă la sacrificiu, din rîndurite 
cărora mulţi şi-au dat viaţa pentru 
idealurile de libertate socială şi na
ţională ale poporului român. Galeria 
acestor fapte şi oameni minunaţi este 
completată de marea bătălie desfăşu
rată de întregul popor, in frunte cu 
comuniştii, pentru făurirea societăţii 
socialiste multilateral dezvoltată, pen
tru transpunerea în viaţă a politicii 
partidului cemunist, ştiinţific sinteti
zată de Congresul al X-lea, înaltă 
expresie a idealurilor şi năzuinţelor 
clasei muncitoare, ale poporului ro
mân, a intereselor socialismului şi 
pocii în luma.

în condiţiile de astăzi ale socialis
mului biruitor democratismul orîn- 
duirii noastre s-a adincit şi mai mult 
îmbrăcind semnificaţii majore. Toate 
măsurile luate de partid în ultima 
vreme — şi mai cu scamă la re
centa plenară a Comitetului Central 
— sínt de natură să perfecţioneze 
continuu democraţia noastră socia
listă. Participarea largă, la toate ni
velurile, a oamenilor muncii la con
ducerea tuturor sectoarelor de acti
vitate social-economică reprezintă un 
sistem de măsuri de o excepţională 
însemnătate, care ţine de ţsenţa de
mocratismului real. Acest sistem al 
consultării largi, de sus pînă jos, în 
orice probleme vitale ale vieţii noas
tre de stat, asigură tuturor oamenilor 
muncii, indiferent dc naţionalitate, 
participarea directa la făurirea pro
priilor ier destine, a viitorului feri
cit al întregii societăţi.

Anivcrsînd ziua de 6 .Martie şi înal
tele ei semnificaţii, aducem omagiul 
nostru fierbinte partidului care a fău
rit-o, întregului drum istoric pe care 
J-a deschis şi pe care păşim mai de
parte, neabătuţi.

Tineri sibieni 
in com petiţie  

meseriafM S8*
Numeroase acţiuni, iniţiate de J 

Comitetul judeţean Sibiu al U.T.C., |  
I angajează In aceste zile 1» Intre- |
; cere zeci de tineri de pe nielea- j  
! gurile sibiene. Cuvlntul de ordine Ş 
; In toate aceste competiţii a deve- |  
{ nit măiestşdn profesională. Iată î 
î clteva dintre cele mai importante g
* manifestări de acest gen gare în- |

trunesc o tot mri !--'•>? pârtiei- § 
parei •

*
I I
; •  Concursul tinerilor din me- S
\ diul sanitar, in curs de deşfţşu- |
• rare la toate uaităţile sanitare din |  
I judeţ, se bucură de o participare î

masivă nu numai prin numărul I 
concurenţilor, ci şi prim interesul S 
pe care l-a stirnit in aceste tăie |  
in rîndul cadrelor r- -dicale din I 
judeţul Sibiu. ;

Wms
•  In industria uşoară sibiană |  

(participă 8 întreprinderi) s-a ini- |  
ţiat cu începere di» „ziua marţi- f  
şorului“, întrecerea „Mîini rnăies- ;  
tre“ al cărei scop vizează jaţifnu- |  
larea celor mai pricepute ţesă- |  
toare. Este vorba de o acţiune in- |  
tegrată direct In fluxul muncii. ' 
care a căpătat încă din -prima sa 
o deosebită eficienţă practică prin 
sporirea producţiei în secţiile in- 

S treprinderilor testile din judeţ.

‘m m !

Ilalc industriale spaţioase la Uzina mecanică Mirşa
Foto: FRED NUSS

Şcoala de şoferi amatori Sibiu
a n g a je ază :

INSTRUCTORI PRACTICĂ 
CONDUCERE AUTO.

I Informaţii suplimentare la sediul şcolii sau telefon I 
g 2 30 90 sau 2 30 91. i
r V

De la C.E.C.
DEFUNERI PE LIBRETELE DE ECONOMII CU DOBI.VDÄ ŞI ClŞIlGLRI IN 
AUTOTURISME ŞI PE LIBRETELE DE ECONOMII PENTRU TURISM!
Casa de Economii şi Consemnaţi uni face cunoscut celor interesaţi că pînă Ia 
31 martie a. c. pot efectua depuneri pe libretele dc economii cu dobîndă şi 
cîştiguri in autoturisme şi pe libretele de economii pentru turism în vederea 
participării la tragerile la sorţi pe trimestrul II al anului.
Depunerile pe libretele de economii cu dobîndă şi cîştiguri în autoturisme şî 
pe libretele de economii pentru turism se pot efectua Ia unitatea C.E.C. car» 
a emis libretul, ia celelalte unităţi proprii din aceeaşi localitate cu unitatea 
emitentă a libretului, precum şi la filialele C.E.C, de care aparţine unitate* 
care a emis libretul. *
Cei care nu au asemenea librete şi doresc să participe Ia tragerile la sorţi p* 
trimestrul II a.c., pot solicita emiterea lor, pină la 31 martie 1971, la orice 
unitate C*i£.C« proprie din întreaga ţară.

M I C A  P U B D I C I Î I i A î T E

Calea D u m S ih  ^  ^  S“b « - Ş c o a la  ' Ä

KnÍttaX- SÍbÍU> Stn Cemei nr- l2* “  » fr™ .

A

•  După faza judeţeară a con
cursului profesional si ucenicilor 
din cooperaţia meşteşugăreasca. 
Încheiată recent, cei mái buni 
strungari, frezori şi lăcătuşi din 
întreprinderile judeţului si-au dat 
intilnîre, de Ia 1 martie, în cadrul 
unei ample şi tradiţionale olim
piade.

S * în ultima decadă a lunii ntar- 
* tie se va încheia şi concursul ju- 
! deţean „Tineri Inovatori“. In a- :
E fara premiilor Sn bani şi .obiecte, j 
Ş organizatorii vor Jnmîria realiza- j 
Ş lorilor celor mai importante ino- ; 
î vaţii „Trofeul inovatorilor“. „
Í I

V. CUCU I

. . : :VGt<î 3.

V

J

y

T is « ? '“" s°n.pUS di„ a p i« ,. l„f„rina(ii, T

g & Ö T *  <" o ™  Sibi„hii, Tnf'irm.lii. P i . f T , ^
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C onsfătuirea de lucru cu activul de partid şi cadrele de bază 
din unităţile  industriale, de construcţii, transpo rtu ri, com erţ

şi cooperaţie din judeţul Sibiu
DIN CUVÎNTUL PARTICIPANŢILOR

& s

Ing. VIRGIL DOBRO- 
TÄ, director general al 
Combinatului de exploa
tare şi industrializare a
lemnului Sibiu. Referindu-se 
la sarcinile trasate de plenara 
C.C. al P.C.R. din decembrie 
anul trecut, vorbitorul a arătat 
că noua formă organizatorică a 
combinatului corespunde întru- 
totul cerinţelor actuale ale dez
voltării sectoarelor forestier şi 
de industrializare a masei lem
noase. în acest context, vorbito
rul s-a referit la programul de 
lucru al C.E.I.L. în perioada 
noului cincinal. Astfel, sporul 
de producţie ce se va realiza în 
final va înregistra cifra de "41 
milioane lei faţă de cincinalul 
trecut.

Vorbind despre noile sarcini 
ale cincinalului, tovarăşul V. 
Dobrotci a informat consfătuirea: 
„Prevederile de plan pe 1975 
vor creşte cu 93 milioane lei 
faţă de realizările lui 1970. 
Schimbări esenţiale se vor pe
trece şi în structura .exportului. 
Dacă pifîă ia unul trecut pon
derea exportului combinatului 
nostru o constituiau produsele 
semifabricate, in prezent ele 
scad simţitor, locul lor luîndu-1 
produsele finite, respectiv mo
bila. O altă caracteristică, reie
şită din noile competenţe ale 
combinatului şi care pe uşurea
ză substanţial activitatea, este 
colaborarea directă cu anumiţi 
furnizori de materii prime şi 
materiale, fără intervenţia unor 
intermediari"1.

Privind lucrurile prin prjsma 
reglementărilor făcute pe linia 
structurii organizatorice a com
binatului, vorbitorul a arătat că 
primul pas efectuat în noul 
cincinal a fost încununat de 
succes. Sarcinile de plan pe 
primele două Urni au fost înde
plinite.

Ing. MIHAI PUFLEA, 
secretar al Comitetului 
municipal de partid Me
diaş. După ce a vorbit despre 
vizita secretarului general al parti
dului, tovarăşul Nicolae Ceouşescu 
si a altor conducători de partid şi 
de stat, în luna ianuarie, la o 
serie de' uzine medieşene, vizita 
< ere s-a soldat cu descoperirea 
ţii valorificarea unor importante 
resurse materiale şi umane, vor
bitorul a apreciat consfătuirea ca 
un bun cadru de lucru, de abor
dare de pe poziţii cu totul noi a 
sarcinilor multiple puse de partid 
în faţa organelor şi organizaţiilor 
de partid. „în anul care a trecut, 
cu toate greutăţile fnlîmpinate ca 
urmare a calamităţilor naturale, 
colectivele de muncă medieşepe 
— a spus tovarăşul ing. Mihai 
Puflea — au reuşit să reducă o 
mare parte clin pierderile sufe
rite, industria medieşană a con
tribuit cu 26 la sută la producţia 
globală industrială a judeţului. 
Trebuie remarcat că în acest timp 
sporul producţiei industriale în 
întreprinderile din municipiul Me
diaş s-a realizat în proporţie de 
65 la sută pe seama productivi
tăţii muncii".

După ce a arătat că în noul 
cincinal 1971—1975 industria me
dieşană a primit peste 1 miliard 
le i ' fonduri de investiţii pentru 
dezvoltarea şi echiparea între
prinderilor, pentru crearea de fa
brici noi, vorbitorul s-a referii şl 
la unele neajunsuri care mai dăi
nuie in activitatea unor întreprin
deri. Printre altele, el a vorbit 
despre greutăţile pe care le în
tâmpină ’ colectivul de muncă de 
la uzina „Tîrnava", din cauza sla
bei calităţi a celofibrei primită 
de la fabricile din ţară, ceea ce 
creează stagnări în procesul de 
producţie, ca şi despre neasiqu- 
rarea cu materie primă .şi con
tracte pentru export la „Salcon- 
serv".

Ing. PAVEL LALA, di
rectorul general al Uzinei 
de piese auto Sibiu. Rcfe-
rindu-se la sarcinile ce stau 
în faţa colectivului de salariaţi 
ai uzinei în anul 1971, cum ar 
fi creşterea cu peste 30 la sută 
a volumului producţiei faţă de 
realizările lui 70, vorbitorul a 
arătat că măsurile ce s-au luat 
în cadrul uzinei asigură înfăp
tuirea sarcinilor de plan, roen- 
ţjonînd faptul că pe primele 
două luni ale anului s-a reuşit 
să se realizeze toţi indicatorii 
tehnico-economici. Totuşi în des
făşurarea ritmică a producţiei 
au fost vădite şi unele greutăţi 
pe care le întîmpină uzina în 
direcţia aprovizionării cu ma
terii prime şi materiale. în acest 
sens, * directorul general al 
V.P.A.Ş.-ului a făcut precizarea 
ca se impune cu stringenţă gă
sirea căilor celor mai eficace, 
la toate nivelele economiei na
ţionale, care să faciliteze primi
rea materialelor în timp util, la 
dimensiuni şi norme corespun
zătoare. .

Abordind problema investii,ii
lor, vorbitorul a arătat: „Pe pri
mele două luni realizările uzinei 
reprezintă 32 la sută din planul

anual, colectivul de muncă fiind 
hotărît să încheie eu frumoase 
succese anul în curs şi în dome
niul investiţiilor, da'optă faptu
lui că la ora aetuajá sínt con
tractate toate lucrările cu con
structorul, precum şi întreg ne
cesarul de utilaje. Un accent 
deosebit se va pune pe autodo- 
tare. Astfel, în perioada 1971—- 
7.3 se va obţine un volum de 
producţie de cea 70 milioane lei 
numai de pe urma autodotării".

Preeizjnd necesitatea rezolvă
rii imediate a unor probleme ca: 
asigurarea eu apă industrială, 
canalizarea, îmbunătăţirea dru
murilor de intrare etc., care mai 
stînjenesc buna desfăşurare a 
procesului de producţie, direc
torul uzinei a dat glas angaja
mentului colectivului de sala
riaţi pe eare-1 conduce ca în 
1973 să realizeze, cu aceleaşi in
vestiţii, o producţie suplimen
tară de 240 milioane lei. O dată 
cu aceasta, la sfîrşitul cincina
lului valoarea producţiei expor
tate a -uzinei sibiene se va ridi
ca iu 83 milioane iei valută.

ION DUMITRU, di
rector general al Centralei 
industriale gaz metan Me
diaş, a enumerat cîlova din ma
surile initiate de centrală în 
scopul sporirii eficienţei econo
mice a activităţii industriale. „Un 
accent deosebit vom pune în acest 
cincinal pe prospectările geolo
gice şi pe valorificarea superioară 
a zăcămintelor CU un grad ridicat 
de exploatare. Tot în atenţia cen
tralei vor sta în actualul cincinal 
şi cercetările geologice pentru 
gaze în zonele extraearpatjce". 
Creşter.ea vitezei de foraj, mai 
buna utilizare a tehnicii moderne, 
mai stn'nsa legătură, a activităţii 
clc cercetare cu cea de producţie 
sini doar cîteva clin aspectele re-i* 
preocupă pe luifătcitli cMWaliU’1 
medieşene, preocupări expuse în. 
plenul consfătuirii de către con
ducătorul lor. .

Pentru reducerea la minimum a 
volumului fondurilor fixe imobi
lizate s-au luat măsuri pentru re
pararea şi punerea în funcţiune, 
încă în cursul acestui an, a uti
lajelor şi sondelor inactive. In 
scopul reducerii importului de 
piese de schimb şi a timpilor cu 
reparaţiile, directorul general a 
arătat că s-a întocmit un pro
gram de asimilare care va fi ur
mărit cu multă atenţie, iar numă
rul de repere a crescut cu 100 
iată ele anul trecut.

BOLESLAW MÜL
LER, director general al 
U.M.M.N. Copşa Mică
Colectivul de muncă de la uzi
nele din Copşa Mică, respectînd 
indicaţiile de partid şi de stat cu 
privire la creşterea eficienţei ac
tivităţii economice a avut o preo
cupare susţinută pentru depista
rea şi valorificarea integrală a 
rezervelor existente. Pe această 
bază deci fără eiorturi de in
vestiţii, uzinele şi-au mărit ra
pacitatea de producţie cu 40 la 
sută.

„în 1971 uzinele din Copşa Mică 
se înscriu cu sporuri substanţiale 
de producţie. Chiar zilele acestea 
ne-am reconsiderat angajamentul, 
suplimenţîndu-1. în 1971 vom re
duce considerabil consumurile 
specifice şi cheltuielile de pro
ducţie. Pe această bază vom în
registra reduceri ale preţului de 
cost la toate produsele. Sintern in 
căutarea celor mai adecvate mă
suri pentru sporirea exportului.

Preocupări cu rezultate remar
cabile a avut colectivul nostru şi 
pe linia prestării de servicii pen
tru terţi. Prin aceste servicii uzi
nele beneficiază de serioase câş
tiguri suplimentare.

O problemă de importantă deo
sebită pentru Copşa Mică este 
aceea a diminuării noxelor. In 
acest sens uzinele au propus o 
variantă tehnologică prin care să 
dezafecteze oraşul de efectele a- 
cestora. Dar, privind protecţia 
muncii ne lovim de o serie de 
greutăţi datorită unor interpre
tări înguste ale legislaţiei în vi
goare din partea unor inspectori 
de bancă.

ELENA DUCULECI, 
secretara comitetului de 
partid de la uzina „Tîr
nava“ Mediaş: „In actuala 
etapă se c:er eforturi deosebite 
în toate sectoarele de activitate 
şi în primul rînd pentru ridicarea 
eficienţei economice a întreprin
derilor. O importantă contribuţie 
pe linia perfecţionării formelor 
organizatorice pot şi trebuie să o 
aducă organizaţiile de partid şi 
de masă. In acest sens la uzina 
noastră, recent, a avut loc o 
plenară din care s-au putut trage 
rîteva concluzii constructive pen
tru munca de viitor.

In ceea ce priveşte problema 
îmbunătăţirii calităţii produselor 
se cere o mai mare preocupare 
!a toate nivelele şi în primul rînd 
la sursele de materii prime. Pen
tru uzina noastră $e pune pro

blema ca furnizorul, Combinatul 
de la Chiscani, să ne asigure ce
lofibră corespunzătoare întrucît în 
prezent aceasta este sub indicii 
de calitate ceruţi."

Vorbitoarea s-a referit, în con
tinuare, la perfectarea relaţiilor 
cu beneficiarii şi la cîteva pro
bleme sociale. Printre acestea din 
urmă amintim: lipsa, în uzina 
„Tîrnava", a unui medic gineco
log şi necesitatea construirii în 
aceşti ani a unor blocuri de lo
cuinţe destinate tineretului.

SILVESTRU MOLDO
VAN, directorul între
prinderii „Flamura roşie“
Sibiu, s-a referit la necesitatea 
schimbării unor optici din activi
tatea economică, a stilului de 
muncă. El a arătat că în multe 
cazuri se munceşte încă pompie
ristic, fără spirit de prevedere, 
iară perspectivă, ceea ce dăunează 
finalizării unor initiative, unor 
măsuri eficiente în conţinutul lor. 
Adâncirea muncii de educaţie şi 
instrucţie profesională trebuie să 
meargă pina acolo incit fiecare 
angajat să gîndească economic, 
să-şi calculeze şi să-şi folosească 
forţele la valoarea lor reală.

Vorbitorul a arătat, printre al
tele, că există încă forme greoaie, 
birocratice (multiple instrucţiuni, 
dispoziţii ctc.) care dăunează asi
gurării materialelor şi materiilor 
prime necesare, că trece încă prea 
mult timp pînă se rezolvă anu
mite propuneri, cerinţe ale între
prinderilor.

In încheierea intervenţiei sale, 
el a relevat c:ă întreprinderea 
„Hamura roşie" va realiza anul 
acesta o producţie în plus de 38 
milioane iei, prin folosirea unor 
importante rezerve interne. Im
portant pentru activitatea de vii
tor este .şi faptul că în 1971 o 
serie 'de materiale, asigurate pînă 
acum prin import (pastă, bile ş. a.), 
vor fi asimilate şi produse de în
treprindere. ■

AUREL GORUN, di
rector la Fabrica de con
serve şi preparate din
c a m e :  „Fabrica noastră a în- 
tîmpinat în anul trecut o serie 
de greutăţi pricinuite de lipsa 
într-o perioadă a anului a ma
teriilor prime, dar cu toate a- 
cestea. prin eforturile conjugate 
ale colectivului, am reuşit ca 
la sfîrşitul anului să înregistrăm 
unele succese. în primul rînd, 
planul cincinal trecut a fost în
cheiat cu mult înainte de ter
men, iar planul de export pe 
1970 a fost depăşit cu 23 la sută. 
Datorită acestor realizări fabrica 
a obţinut importante . economii 
la preţul de cost (1,8 milioane 
lei). In anul în care am intrat 
sarcinile de producţie la export 
au sporit cu 13 la sută faţă de 
anul precedent, iar beneficiile 
planificate vor creşte cu 17 la 
sută. Avînd în vedere că sarci
nile de producţie şi productivi
tatea muncii sínt mult sporite 
în cincinalul actual, se impune 
luarea unor măsuri cu privire 
ia dotarea unităţii cu utilaje şi 
maşini de înaltă productivitate. 
Avem în vedere ca în acest an 
să introducem litografierea cu
tiilor de conserve, eliminînd 
inesteticul în prezentarea măr
furilor, atît pe piaţa internă cit 
şi externă. Va trebui să facem 
mai mult în direcţia diversifi
cării producţiei şi a livrării pe 
piaţa internă a tuturor sorti
mentelor care merg şi la ex
port".

NICOLAE PRIOTEA- 
SA, şeful Regulatorului 
de circulaţie C.F.R. Sibiu.
După ce a scos in evidenţă unele 
realizări importante ale regula
torului de mişcare în perioada 
cincinalului trecut, vorbitorul a 
adus în discuţie inadvertenţele 
pricinuite în bunul mers al ru
lării vagoanelor, în special a 
celor dc marfă. F.l arăta printre 
altele că numai în 1970, pe ju
deţ, s-au înregistrat peste 5 700 
vagoane imobilizate, care au a- 
tras după sine penalizări de 
peste 1.5 milioane lei. în staţia 
Sibiu, de exemplu, au fost înre
gistrate peste 10 000 ore stagnări.

Vorbitorul s-a referit în con
tinuare la faptul că ritmul a- 
lert de dezvoltare a transportu
rilor a surprins unele întreprin
deri şi chiar staţii C.F.R. ne
pregătite din punct de vedere 
al dotărilor. De aceea noile me
tode introduse în transporturi: 
paletizarea, containerizarea, 
transcontainerizarea etc., nu sínt 
folosite pe deplin. „Am ridicat 
această problemă — a spus el 
— deoarece în noul cincinal nu 
vom putea să ne achităm aşa 
cum trebuie de sarcinile ce ne 
stau în faţă, dacă nu vom 
rezolva problema dotărilor. O 
bună parte din problemele ridi
cate vor fi rezolvate pe calea 
investiţiilor, dar este necesar ca 
organele locale ele partid şi de 
stat să ne ajute în direcţia mă

ririi capacităţilor de depozitare a 
mărfurilor, a mecanizării unor 
operaţii cheie în scopul sporirii 
volumului de mărfuri manipu
late mecanizat".

KURT ESSIGMANN, 
contabil şef la Fabrica de
tricotaje Agnita. în cuvin - 
1 ni său, reprezentantul comite
tului de direcţie ni întreprin
derii, s-a referit în special la 
două aspecte: la desfacerea pro
duselor fabricii pe piaţa externă 
şi internă şi ia felul în care se 
utilizează fondul de timp dispo
nibil. Pun în d accentul îndeosebi 
pe al doilea aspect, vorbitorul 
a subliniat neeeşitatea îmbună
tăţirii indicelui de utilizare a 
fondului de timp, lucru ce va 
permite ridicarea eficienţei în
tregii activităţi. „Concluziile 
desprinse din analizele efectuate 
de comitetul de direcţie asupra 
acestui indicator au scos în evi
denţă cauzele care au generat 
situaţia amintită. Astfel, dacă 
învoirile au reprezentat în anul 
trecut doar 0,54 la sută din tim
pul maxim disponibil si absen
ţele nemotivate 0.02 la sută, 
concediile de boală au repre
zentat 4,54 la sută din total 
fond de timp. Explicaţia,constă 
în faptul că, deşi fabrica are un 
cabinet medical bine dotat, nu 
dispune de nici un medic", in 
consecinţă, contabilul şef al în
treprinderii a propus consfătuirii 
rezolvarea acestei situaţii prin 
repartizarea unui medic care să 
asigure asistenţa medicală ne
cesară salariaţilor fabricii.

Ing. VASILE VLAD, 
şeful Şantierului de con
strucţii industriale din Si
biu, a arătat că lucrările noi 
ale anului 1971 au demarat cu 
destul de multă greutate, dato
rită faptului că ia unele s-a în- 
tîr/iat descinderea finanţării 
chiar cu cîte 40—45 zile. Ana- 
lizîn.du-se posibilităţile de execu
tare a lucrărilor pe trimestrul t 
al anului, reiese că nu se vor 
putea realiza decit circa 23—2.3 
ia sută din totalul lucrărilor pla
nificate pe acest an. Argumen- 
tînd situaţia, şeful şantierului a 
precizat că, deşi este cunoscut 
că lucrările de reţele la o serie 
de unităţi afectează serios res
pectarea termenelor de punere 
în funcţiune a obiectivelor eco
nomice, aceste reţeje nu sínt 
încă planificate pentru a putea 
fi executate. Totodată, neracor- 
darea căilor ferate din cadrul 
zonei industriale a municipiului 
Sibiu continuă şă îngreuneze 
buna desfăşurare a activităţii. 
Se impune deci rezolvarea liniei 
de racordare, asigurîndu-se ast
fel condiţii mai bune de încăr- 
care-descărcare a materialelor.

Inginerul V. Vlad a asigurat 
consfătuirea că, prin aplicarea 
unui plan de măsuri în cursul 
trimestrului întîi se vor finaliza 
lucrările rămase neterminate, 
lucrări al căror termen a ex
pirat de mult. In acelaşi timp 
colectivul de constructori s-a 
angajat să dea în folosinţă îna
inte de termen următoarele o- 
biective: secţia nouă a uzinei
„Independenţa", cu un an; şi 
lucrarea de la Combinatul tex
til Cisnădie cu 60 de zile.

Urmărind generalizarea noii 
forme de salarizare în construc
ţii, vorbitorul a arătat că. pînă 
la sfîrşitul trimestrului întîi, 4,3 
la sută din totalul salariaţilor 
şantierului vor fi cuprinşi în sis
temul de acord"* global.

Ing. ELEONORA NIL- 
CA, director general al 
Combinatului textil din
Cisnădie. Trecînd in revistă rea
lizările obţinute la principalii indi
catori în cursul anului 1970, preşe
dinta consiliului de administraţie al 
combinatului cisnădjan a arătat 
pe larg în cuvîntul său proble
mele ce stau în atenţia colecti
vului de salariaţi în noul an. 
Enumerăm cîteva din ele: folosi
rea în propoHio mai mare a de
şeurilor în producţie, ca princi
pali înlocuitori ai materiilor pri
me, fie că e vorba de deşeurile 
din producţie proprie sau de cele 
rezultate din colectări ale între
prinderii D.C.A.; reducerea im
portului de utilaje prin asimila
rea şi producerea în cadrul com
binai ului a o serie de maşini etc. 
împărtăşind din metodele de- 
muncă ale colectivului, vorbitoa
rea a arătat că în urma chemării 
lansate către toate unităţile com
binatului, cu ocazia adunărilor 
generale' ale salariaţilor, de la 
sfîrşitul anului, angajamentul tex- 
tilişlilor cisnădieni va ii acela 
de a realiza o producţie, supli
mentară de 11 milioane lei. din 
care; 4 milioane vor fi realizate 
în cinstea semicentenarului parti
dului. Tot cu ocazia acestui eve
niment va fi data în, funcţiune, 
cu, :o lună şi jumătate mai de
vreme, secţia filatură cardată.

Mentinriînd greutăţile ce le în

tîmpină combinaiul în realizarea 
planului de export pe anul 197!, 
ing. E. Nilca a precizat că, con
ducerea combinatului, întregul 
colectiv de salariaţi caută ca, prin 
■ţoale mijloacele, să depăşească a- 
ceste greutăţi. In acest sens au 
fost expuse în fata participanţilor 
ia consfătuire măsurile luate. Din
tre aceslea amintim: extinderea 
producţiei de covoare „.executai o 
manual, întocmirea unor cataloage 
iu fotografii ale produselor com
binatului, care să fie trimise la 
diverşi beneficiari externi' în 
scopul popularizării articolelor 
etc.

Ing. ŞTEFAN MORA- 
RU, director la Indus
tria laptelui Sibiu: „pentru 
întreprinderea noastră se pune 
acut problema calităţii producţiei, 
mai ales că e vorba de produse 
care sínt consumate zilnic de 
populaţie. Ţinîndu-se cont de a- 
rest. lucru noi am analizat minu
ţios şi în profunzime cauzele care 
duc la apariţia pe piaţă a unor 
produse necorespunzătoare. In 
ba/a cunoaşterii acestor cauze 
s-au stabilit cîteva măsuri menite 
sa prcîntîmpine asemenea feno
mene. Dintre acestea înserăm, ( a 
fiind mai importante: reorganiza
rea unor procese tehnologice; 
îmbunătăţirea activităţii şi mate
rialelor de ambalare; încadrarea 
în întreprindere a unor cadre in
ginereşti bineV pregătite.

Fireşte că pentru perfecţionarea 
ai tivităiii întreprinderii există 
încă multiple posibilităţi. întregul 
colectiv de muncă se străduieşte 
s.i le găsească şi să le valorifice 
cu cea mai mare eficientă.

Conducerea acestei unităţi eco
nomice esle îngrijorată în privin
ţa realizării sarcinilor de plan, 
dai fiind falitul că în primele două 
luni ale anului în curs s-a înre- 

, qistrat un deficit mare la colec
tarea laptelui, precum şi faptul că 
acesta prezintă un mare grad de 
impurităţi. Există însă preocupări 
în acest sens. Printre altele amin
tim faptul că întreprinderea va 
sprijini unităţile cooperatiste in 
asigurarea acestora cu mecanici 
necesari pentru purificarea lap
telui. De asemenea, s-a pregălit 
o campanie de igienizare a uni
tăţilor colectoare".

In încheiere a relevai perspec
tivele de dezvoltare a întreprin
derii în actualul cincinal.

Ing. PAUL ILIESCU, 
directorul Uzinei meca
nice Mîrşa. Vorbitorul s-a ocu
pat pe larg de sarcinile economice 
ale anului 1971, pentru care s-au 
făcut pregătiri serioase încă din 
anul trecut. îfi acest an uzina, 
mergînd pe linia diversificării 
producţiei, va realiza încă două 
tipuri de remorci.

In ceea ce priveşte folosirea 
raţională a maşinilor şi instalaţii
lor, uzina a înregistrat cîteva suc
cese, dar există încă rezerve asu
pra cărora colectivul de muncă 
şi-a concentrat atenţia, explorînd 
toate posibilităţile pentru îmbu
nătăţirea coeficientului de schimb. 
In acest sens un accent deosebit 
se va pune pe pregătirea cadre
lor prin cursurile de calificare şt 
prin ucenicie.

Prin întregul complex de mă
suri preconizate uzina va realiza 
în cincinalul 1971—1975 beneficii 
în valoare de peste 50 milioane 
lei.

Vorbitorul s-a referit şi la ac
tualul sistem de contractări, pe 
care-1 consideră greoi, precum şi 
ia faptul că o serie de hotărîrl 
sínt sufocate de fel şi fel de in
strucţiuni, care, în ultimă instanţă, 
le anulează conţinutul initial. In 
acelaşi context, directorul Uzi
nei mecanice Mîrşa a relevat ne
cesitatea perfecţionării formelor 
de stimulare a producţiei pentru 
export.

In încheiere el a transmis an
gajamentul colectivului de muncă 
de la această mare uzină privind 
realizarea integrală şi la cote ca
litative superioare a tuturor sar
cinilor de producţie.

NICOLAE HURBEAN, 
vicepreşedinte al Consiliu
lui popular judeţean Sibiu.
„Informez consfătuirea de lucru 
că în 1970 comerţul socialist a 
vândut populaţiei cu 125 milioane 
lei mai multe mărfuri fată de 
1968. Acest lucru a fost posibil 
datorită creşterii puterii de cum
părare a oamenilor muncii. Cu 
toate, acestea există o neconcor
dantă între cererea de consum şi 
producători — industria uşoară şi 
alimentară a judeţului nostru. Ne
cesităţile crescînde ale populaţiei 
fac ea ceea ce se produce să 
fie încă insuficient. Tocmai de 
aceea mai există încă la unele 
magazine, în special alimentare, 
uneori aglomeraţie. Este necesar 
ca, începînd clin anul 1971, să 
dezvoltăm mai mult •întreprinde
rile de industrie alimentară, să 
diversificăm producţia de bunuri 
de consum. Trebuie sa creăm şi 
un sistem modern de servire In 
domiciliu, dar pentru acest lucru 
este necesar să fim dotaţi cu mij

loace de transport adecvate. În
cepînd din 1971 vom pune in 
funcţie vechile- vaduri comerciale 

■în Sibiu şi Mediaş si vom pune 
un accent deosebit pe specializa
rea lucrătorilor din comerţ". Vor
bitorul s-a mai referit şi la unele 
probleme privind dezvoltarea tu
rismului, a staţiunilor balneo-rli- 
maferice din judeţul noslru, * 
spaţiului hotelier.

Ing. ER EMI A BÄDILÄ, 
secretar al Comitetului o- 
răşenesc de partid Dum
brăveni. In cuvântul său, secre
tarul comitetului de partid s-a re
ferit la rezerva de braţe de muncă 
existentă în oraş şi care, judicios 
folosită, ar putea să creeze bu
nuri de consum suplimentare pen
tru populaţia judeţului Sibiu. în 
vederea utilizării luturor forţelor 
de muncă, secretarul comitetului 
de partid a cerut organelor cen
trale sa urgenteze elaborarea do
cumentaţiei necesară pentru con
struirea complexului de sere. De 
asemenea, a cerut organelor ju
deţene de partid şi de stal spri
jin pentru înfiinţarea de noi ra
muri de producţie, sau dezvolta
rea celor existente. Este absolut 
necesar ca oraşul Dumbrăveni, cu 
vechi vad comercial şi cu carac
ter meşteşugăresc, să-şi reia lo
tul cuvenit în competiţia cu cele
lalte localităţi urbane din jude
ţul Sibiu.

Ing. M1FÍAI GÄLDEA- 
NU, secretarul comitetu
lui de partid de la uzina
„Independenţa“, „ ...sm t cu
noscute greutăţile înlimpinale de 
colectivul nostru pentru îndepli
nirea sarcinilor la export. Cu ţoale 
acestea trebuie spus că am ob
ţinui realizări destul' de bune. 
Aproape 20 la sunt din proflurfiii' 
totalii a fost livrată la export. Dar 
neajunsurile ţi vuite în anul trecut, 
în ceea ce priveşte exporlul, se 
pare că le întlmpirujin din nou. 
Este vorba , de ne.acoperirea în 
toîaiitale a contrari elor pentru 
export, care trebuiau să fie în
ciudate de centrala noastră in
dustrială.

Cîteva cuvinte vreau să ^rat 
despre investiţii. Se cunoaşte că 
în noul cincinal uzina se va dez
volta cu noi capacităţi de pro
ducţie. Dar şi în acest domeniu, 
unde lucrările de construcţii sínt 
în toi, nici pînă în prezent nu s-a 

• rezolvat probleme racordării uni
tăţii la reţeaua de termoficare de 
la centrala U.P.A.S., fără să mai 
vorbesc de reţeaua de canalizare 
a cărei documentaţie încă nu s-a 
executat."

CONSTANTIN BOTA, 
preşedintele Consiliului 
judeţean al sindicatelor.
„în consfătuire s-au ridicat foar
te multe probleme de producţie. 
Consider că este necesar să mă 
opresc la o chestiune care 
face obiectul preocupării tuturor 
sindicatelor, a conducerilor în
treprinderilor: calificarea şi ri
dicarea calificării salariaţilor,- 
perfecţionarea continuă a cadre
lor cu pregătire medie şi supe
rioară. Chestiunea nu este nouă, 
dar se ridică cu acuitate, în pre
zent. Pe plan judeţean trebuie 
să arăt că circa 14—15 la sută 
din totalul salariaţilor sínt ne
calificaţi. Este adevărat că une
le comitete de direcţie au luat 
măsuri de calificare, dar acest 
lucru l-au făcut doar în limita 
sumelor aprobate de forurile tu
telare. De ce nu se foloseşte me
toda recomandată de partid ca 
o mare parte din tineri să în
veţe meseria pe calea uceniciei?

Viaţa a demonstrat că, în pre
zent, datorită dezvpltării conti
nue a economiei, ritmul de ca
lificare a cadrelor este încă in
suficient. Tocmai de aceea este 
necesar ea organele sindicale, 
conducerile unităţilor economice 
să ia asemenea măsuri încât 
problema calificării şi ridicarea 
calificării, a pregătirii perma
nente să fie rezolvată în condi
ţii cît mni bune".

AL. MÄRGÄRITES- 
CU, ministru adjunct la 
Ministerul Industriei Con
strucţiilor de Maşini. a dat
răspuns unor probleme ridicate 
de participanţii la discuţii, asi- 
gurîndu-i că atât în domeniul 
nurovizionării tehnico-mnierinle 
cit şi al satisfacerii întreprinde
rilor cu organe de asamblare 
vor avea loc serioase îmbunătă
ţiri. De pildă, recent, conducerea 
superioară de partid a aprobat 
un studiu propus de minister 
prin care. pînă ia finele cincina
lului, producţia organelor de a- 
samblare se va ridica la peste 
110 mii tone, faţă de 35 mii tone 
cit se produce acum. îmbunătă
ţirea asigurării cu scule nomi
nalizate c posibilă şi ca urmare 
a intrării în funcţiune, în cursul 
lui 1971, a unei fabrici pe acest 
profil, la Rîşnov. Totodată, pe

lingă uzina „Independenţii* s* 
va construi o turnătorie moder
nă, a cărei menire este de a 
satisface necesităţile uzinelor 
din ţară.

După ce a exprimat detaliat 
posibilităţile de .rezolvare a si
tuaţiilor amintite, vorbitorul a 
enunţat cîteva din măsurile lua
te la nivel de minister pentru 
ea eficienţa economică a activi
tăţii din ramura constructoare 
de maşini să atingă cotele cele 
mai înalte. Astfel, se" pune un 
accent deosebit pe utilizarea in
tegrală a capacităţilor de pro
ducţie din secţiile de sculări® 
ale unităţilor economice, lucru 
posibil prin trecerea Ia generali
zarea schimbului doi şi chiar a 
schimbului trei. In acest sens s-a 
subliniat că sarcina pe care 
şi-au asumat-o întreprinderile 
din judeţ pe linia autodotării e 
mică şi există posibilităţi de 
majorare a ei. Nu trebuie pier
dut din vedere faptul că, con
form indicaţiilor date de, condu
cerea de partid, trebuie ca o 
mare parte din investiţii să le 
facem cu forţe proprii. Totodată 
reprezentantul conducerii Minis
terului Industriei Construcţiilor 
de Maşini a menţionat necesi-, 
taten întronării în practică a vi
nei noi metode de lucru prin 
care uzina producătoare să ip 
contact direct, nemijlocit, cu 
piaţa externă, pentru a cunoaşte 
ia faţa locului, concret şi realist 
situaţia.

DOBROMIR SABLICI, 
ministru adjunct la Mi
nisterul Industriei Uşoare,
luind cuvântul în cadrul consfă
tuirii, a arătat necesitatea per
fecţionării activităţii de produc
ţie ân întreprinderile cC aparţin 
ministerului, deoarece „industria 
uşoară, cu toate realizările obţi
nute. a rămas datoare populaţiei 
şi beneficiarilor externi din 
punct de vedere calitativ. încă 
nu ne prezentăm acestora — a 
spus vorbitorul — cu produse 
intr-o gamă sortimentală varia
tă, care să se ridice la niiflelul 
pretenţiilor cumpărătorilor ţn.oş- 
tri". Avînd în vedere acest lu
cru, ca şi sarcinile mari ce stau 
în faţa întreprinderilor ministe
rului, neajunsurile ce mai dăi
nuie în unele întreprinderi, s-a 
scos în evidenţă necesitatea mo
bilizării tuturor colectivelor de 
salariaţi pentru ca noul cincinal 
să demareze în bune oondrtîuni. 
Astfel, se impune devansarea 
pe cît posibil a punerii în func
ţiune a noilor obiective, acor
darea unei maxime atenţii, cali
tăţii produselor ce se realizează 
prin introducerea autocontrolu
lui muncitoresc, dezvoltarea 
creaţiei, modernizarea produc
ţiei etc. „Conducerea ministeru
lui — a spus în încheiere vor
bitorul — va acorda 1ot sprijinul 
pe care-1 solicită unităţile eco
nomice. în special fn direcţia 
asistenţei tehnice".

IOAN COSMA, minis
trul turismului, a arătat, suc
cint, coordonatele pe cares-adez
voltat turismul în ultimii ani, 
subliniind în mod deosebit, suc
cesele turismului românesc, că
ruia i s-a asigurat, în cincinalul 
trecut o bază materiala în stare 
să-i impună trăsături moderne, 
să-l transforme într-o ramură in
dustrială.

Sibiul, nu numai prin poziţia sa 
geografică, dar şi datorită altor 
posibilităţi de care dispune, se în
scrie în peisajul general, cu un 
mare potential în această sferă de 
activitate. Pe viilor vor trebui să 
fie folosite mai eficient mijloa
cele de care dispune, Se cere, 
mai ales, o rezolvare operativă 
a investiţiilor. Va trebui ca anu
mite obiective *3 se realizeze. în 
mare parte, si prin contribuţia 
voluntară a cetăţenilor, mai ales 
a tineretului — acesta beneficiind 
masiv de înfăptuirile în acest do
meniu.

Vorbitorul a relevat şi o serie 
de greutăţi, în sensul că turismul 
aparţine mai multor administraţii. 
Urmează ca în curînd — pro
blema e în studiu — toate aces
tea să se unifice prin trecerea 
il,r în competenta consiliilor popu
lare, în acest fel activitatea din 
domeniul luiistic va căpăta un 
caracter mult mai rational, va de
veni mult mai rentabila.

Se preconizează, de asemenea, 
ca beneficiile Tealizate peste plan 
din aci iv ii alea turistică să rămînă 
la dispoziţia consiliilor populare, 
destinaţia lor fiind tocmai dezvol
tarea sectorului respectiv.

în încheiere, tovarăşul loan 
Cosma s-a oprit asupra citona 
obiective foarte importante, care 
se vor realiza în anii următori în 
judeţul noslru. Printre acestea au 
fost amintite: construcţia unui 
liotei cu o capacitate de 500 
locuri la Sibiu; realizarea unei 
baze turistice de talie mondială 
în Munţii Făgăraş: dezvoltarea şi 
modernizarea staţiunii balneo
climaterice Ocna Sibiului.
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Conferinţa 
cvadripartită 
în problema 
vietnameză

Paris 5 (Agerpres). ■— La Paris a 
avut loc cea de-a 105-a şedinţă 
plenară a conferinţei cvadripar- 
tite In problema vietnameză. 
In semn de protest faţă de 
ultimele acţiuni agresive ale Sta
telor Unite şi ale regimului saigonez 
in Indochina, şefii delegaţiilor Re
publicii Democrate Vietnam şi Gu
vernului Revoluţionar Provizoriu al 
Republicii Vietnamului de Sud nu au 
luat parte la şedinţă, fiind reprezen
taţi de adjuncţii lor. Luînd cuvîntul, 
reprezentantul Guvernului Revolu
ţionar Provizoriu, Nguyen Van Tien, 
a arătat că recentul mesaj al pre
şedintelui Nixon constituie o dovadă 
că politica S.U.A. este îndreptată 
spre extinderea şi prelungirea răz
boiului. La lucrările conferinţei cva- 
dripartite de la Paris, a spus Nguyen 
Van Tien, partea americană are în 
continuare o poziţie obstrucţionistă. 
La rindul său, reprezentantul Repu
blicii Democrate Vietnam, Nguyen 
Minh Vy, a . condamnat acţiunile 
S.U.A. de escaladare a războiului în 
Indochina şi a subliniat că poporul 
vietnamez este hotărît ca, alături de 
popoarele laoţian şi cambodgian, să 
continue lupta pînă la victoria to
tală.

SOFIA Reuniunea centralelor sindicale 
din unele ţări europene

SoHa 5. — Corespondentul Ager
pres, Gheorghe leva, transmite: In 
zilele de 3 şi 4 martie, a avut loc la 
Sofia reuniunea centralelor sindicale 
din Bulgaria, Cehoslovacia, Cipru, 
R.D.G., Franţa, Italia, Polonia, Româ
nia, San Marino, Ungaria, U.R.S.S., 
pentru a examina problemele unită
ţii de acţiune sindicală din Europa. 
Din partea U.G.S.R. a participat La
risa Munteanu, secretar al Uniunii 
Generale a Sindicatelor din România.

Reprezentanţii la reuniune au apre
ciat progresele realizate în relaţiile

R.F. A GERMANIEI. La Mün
chen şi Frankfurt se desfăşoară 
o intensivă activitate în vede
rea Jocurilor Olimpice din 1972. 
Curînd va fi gata dispecerul 
central pentru rapoarte şi co
mentarii radio-televizate de la 
Centrul de Telecomunicaţii din 
Frankfurt. In acest scop se vor 
realiza 42 de noi legături audio 
şi 420 canale telefonice între 
München şi Frankfurt. în foto: 
vedere a Stadionului Olimpic şi 
a pilonilor ce vor susţine co
pertina ce va acoperi stadionul

Sesiunea Adunării Naţionale
a R.D. Vietnam

Hanoi 5 (Agerpres). — La Hanoi, 
a luat sfîrşit cea de-a şaptea se
siune a Adunării Naţionale a R.D. 
Vietnam. După cuvîntul de deschi
dere rostit de Troung Chinh, pre
şedintele Comitetului Permanent 
al Adunării Naţionale, Fam Van 
Dong, preşedintele Consiliului de 
Miniştri, a prezentat raportul 
politic al guvei’nului. Premierul 
Fam Van Dong ■— relatează agen
ţia VNA — s-a referit la situaţia 
luptei de rezistenţă împotriva agre
siunii americane, pentru salvarea 
naţională, la "’marile victorii obţi
nute de poporul vietnamez, precum 
şi de popoarele din Laos şi Cam- 
bodgia. El a vorbit, de asemenea,1 
despre noile acte de război şi ma
nevrele primejdioase ale S.U.A. în 
această parte a lumii, precum şi 
despre sarcinile imediate ale 
poporului vietnamez. Fam Van 
Dong a relevat progresele R.D. 
Vietnam în domeniile economic şi 
cultural în cursul anului trecut,

care au creat condiţii favorabile .în 
vederea dezvoltării continue a ţării.

Preşedintele Consiliului de Mi
niştri al R.D. Vietnam a subliniat 
apoi că poporul vietnamez este 
profund ataşat păcii, unei păci în 
condiţii de independenţă şi liber
tate.

Generalul Vo Nguyen Giap, vice
preşedinte al Consiliului de Mi
niştri, ministrul apărării naţionale, 
a' prezentat un raport privind si
tuaţia militară.

Adunarea Naţională a R.D. Viet
nam a adoptat o declaraţie în care 
condamnă Administraţia Nixon 
pentru extinderea războiului în In
dochina. Adunarea .Naţională, ;se , a- 
rată în document,, adresează mulţu
miri sincere ţărilor socialiste, 
popoarelor lumii şi oamenilor pro
gresişti din Statele Unite pentru 
sprijinul şi ajutorul acordate luptei 
poporului vietnamez şi celorlalte 
popoare din Indochina.

Chile

„complo 
tului cuprului“

Santiago de Chile 5 (Agerpres). 
— La Santiago de Chile au 
fost date publicităţii noi amă
nunte în legătură cu com
plotul internaţional organizat în 
colaborare cu C.I.A., menit să 
provoace o scădere masivă a pre
ţului cuprului chilian pe piaţa in
ternaţională. După cum s-a anun
ţat, complotul a constat în esenţă 
din tentativa firmei elveţiene „In- 
temodia Finance“ de a dobîndi 
controlul exclusiv asupra vînzării 
unei cantităţi de 960 000 tone cu
pru rafinat chilian. In acest fel, 
firma ar fi putut controla expor
turile Republicii Chile pe o pe
rioadă de zece ani. O eventuală 
reducere a preţului cuprului pe 
piaţa mondială ar fi adus mari 
prejudicii economiei ţării, deoarece 
exporturile acestui metal furni
zează 70 la sută din veniturile în 
valută chiliene.

Potrivit ziarului „Ultima Hora“, 
„descoperirea maşinaţiunii s-a da
torat unui calcul greşit al complo
tiştilor. Ei au sperat ca vor putea 
mitui cu uşurinţă pe unii membri 
ai guvernului, în vederea efectuă
rii tranzacţiei. După aceasta, urma 
să se treacă la şantajarea celor 
care fuseseră corupţi, conform
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\ Turcia
Luptele din Cambodgia

j Răpire de... mili-î 
i tari americani I

Ankara 5 (Agerpres). — Patru 
militari aparţinînd forţelor ae
riene americane dislocate la o 
bază din Turcia au fost răpiţi de 
persoane neidentificate şi duşi 

I într-o direcţie necunoscută, anun
ţă agenţia U.P.I. Mai tîrziu, răpi
torii au adresat o scrisoare a- 
genţiei de presă „Anatolia" în 
care au cerut guvernului ameri
can suma de 40Ó 000 dolari pen
tru eliberarea militarilor. Ei au a- 
nunţat că ostatecii vor fi ucişi, 
dacă răscumpărarea nu va fi 

Í plătită în termen de 36 de ore. 
Ş Avertismentul urma să expire 
! vineri, la ora 16,00 (GMT), dar 
s termenul a fost prelungit pînă 
Ş sîmbătă la ora 4,00 (GMT).
S Intr-un comunicat publicat joi 
I seara, Ministerul Afacerilor In- 
I terne al Turciei a declarat că 

unul din participanţii la această 
răpire a fost arestat.

In legătură cu acest incident, 
William Handley, ambasadorul 
S.U.A. la Ankara, a înaintat gu
vernului turc un demers în care 

î a exprimat „neliniştea guvernu- 
* lui său faţă de soarta celor 
» patru militari americani şi ho- 
g tărîrea sa de a face totul pen-
Ş tru obţinerea eliberării lor".■
î.

Pnom Penh 5 (Agerpres). For
ţele de rezistenţă populară cam
bodgiene au ocupat din nou, pe o 
porţiune de 20 de kilometri, şoseaua 
nr. 4, care leagă portul Kompong 
Som de Pnom Penh. Patrioţii au 
atacat şi incendiat patru importante 
posturi de gardă de pe această şo
sea, între localităţile Tuk Sap, lă 
20 km de Kompong Som, şi Veal 
RCnh, obligînd soldaţii inamici să 
sé retragă.

în cursul nopţii de joi spre vi
neri, patrioţii au bombardat cu ra

chete şi mortiere poziţiile inamice 
situate la 28 km sud-estşi nord de 
capitală şi au atacat, pentru a treia 
oară, unităţile staţionate în zona 
de apărare a rafinăriei de la Kom
pong Som.

Un purtător de cuvînt al admi
nistraţiei de la Pnom Penh a re
cunoscut că oraşul Kratie se află 
în continuare sub controlul forţelor 
de rezistenţă populară. Această ca
pitală provincială este ocupată de 
către patrioţi din luna iunie.

Vizita lui Aldo Moro 
la Tel Aviv

Tel Aviv 5 (Agerpres). — Minis
trul italian al afacerilor externe, 
Aldo Moro, a sosit joi după-amiază 
la Tel Aviv, într-o vizită oficială 
de cinci zile.

La aeroport, Aldo Moro a făcut 
o declaraţie în care a arătat că nu 
a venit în calitate de mediator, 
dar că doreşte să contribuie la 
eforturile consacrate soluţionării 
paşnice a crizei din această re
giune. „Linia politică a Italiei a 
fost de a se. acţiona în cadrul Na
ţiunilor Unite, iată de ce ne pro
nunţam,-în mod firesc, pentru mi
siunea Jarring“ — a spus Aldo 
Moro.

El a amintit, în acelaşi timp, că 
în cursul convorbirilor pe care le-a 
avut recent în capitala Republicii 
Arabe Unite, a constatat „o reală 
dorinţă de pace, atît din partea 
preşedintelui Anwar Sadat, cit şi 
a celorlalţi conducători egipteni“.

obişnuitelor tactici ale C.I.A. Pla
nurile complotiştilor, relevă zia
rul, au eşuat însă“.

După dezvăluirea afacerii, au 
fost arestate patru persoane consi
derate suspecte, dintre care trei 
au fost puse ulterior în libertate 
provizorie. Printre cei implicaţi se 
’ află Howard Edwards, agent noto
riu al C.I.A., care a jucat un rol 
proeminent în organizarea inter
venţiei din 1961 împotriva Cubei.

In cadrul unei conferinţe de 
presă consacrate „complotului cu
prului“, ministrul afacerilor in
terne, Orlando Cantuarias, a anun
ţat hotărîrea guvernului de a pe
depsi cu asprime, conform legilor, 
persoanele găsite vinovate. El a 
exprimat încrederea cabinetului că 
proiectul de lege privind naţiona
lizarea zăcămintelor de cupru va 
fi in curînd adoptat de parlament. 
Proiectul de lege a fost aprobat 
deja de Senat, aflîndu-se în pre
zent în dezbaterea Camerei Depu
taţilor.,

dintre organizaţiile sindicale afiliate 
la F.S.M. şi cele afiliate la confede
raţia internaţională a sindicatelor li
bere, la confederaţia mondială a 
muncii, precum şi cu organizaţiile 
autonome. Aceste relaţii, care se 
desfăşoară între centrale şi organi
zaţiile sindicale la diferite nivele, 
favorizează o înţelegere mutuală^ şi 
o cooperare indispensabilă apărării 
eficace a intereselor muncitorilor de 
pe continentul nostru.

Centralele sindicale din ţările eu
ropene afiliate la F.S.M. s-au pro
nunţat din nou în favoarea unei con
ferinţe europene’ a O.I.M., care să 
reunească toate statele şi toate or
ganizaţiile sindicale de pe continent, 
şi au subliniat importanţa pe care o 
acordă ideii unei întîlniri europene a 
organizaţiilor sindicale, indiferent de 
afilierea lor internaţională, pentru un 
schimb de păreri asupra problemelor 
economice şi sociale care preocupă 
clasa muncitoare din Europa.

Cu prilejul reuniunii, a fost adop
tată o declaraţie asupra agravării

LAOS. în foto: patrioţi laoţienî Meo construind capcane pentru apărarea
regiunilor eliberate

EVENIMENTUL PE SCURT
•  O ADUNARE FESTIVA consacrată împlinirii a 100 
de ani de la naşterea Rosei Luxemburg, militantă de 
seamă a mişcării revoluţionare germane şi internaţio
nale, a fost organizată la Berlin de Comitetul Central 
al Partidului Socialist Unit din Germania. Au participat 
membri şi membri supleanţi ai Biroului Politic al C.C. 
al P.S.U.G., alţi conducători de partid şi de stat ai 
Republicii Democrate Germane, oameni ai muncii.

Albert Norden, membru al Biroului Politic, secretar 
al C.C al P.S.U.G., a evocat personalitatea şi activi
tatea Rosei Luxemburg.

•  AGENŢIA V.N.A. ANUNŢĂ că unităţi antiaeriene 
din provincia Quang Binh au doborît un avion ame
rican care pătrunsese în spaţiul aerian al acestei pro
vincii. Pînă în prezent în Vietnamul de nord au fost 
doborîte 3 376 avioane americane.

Aceeaşi agenţie Informează că în zilele de 19, 20 şi 
23 februarie unităţi de artilerie din provinciile Nghe 
An, Quang Binh şi din Insula Con Co au scufundat sau 
avariat trei nave inamice care violaseră apele terito
riale ale R.D. Vietnam.

•  INTRE GUVERNUL LIBIAN ŞI COMPANIA AMERI
CANA „ESSO" a fost realizat un acord privind spori- 
rirea cu 70 la sută a preţului la gazul natural libian. 
Ca urmare a acestui acord, Libia a ridicat embargoul 
Impus în urmă cu opt luni asupra exportului de gaz 
natural lichefiat. Rafinăria de la Marsa-El-Brega, cea 
mai mare instalaţie din lume pentru lichefierea gazu
lui construită pe coasta libiana de către societatea pe
trolieră „ESSO“ în vederea exportării gazului natural 
din zăcămintele de la Zelten şi Raguba, a fost autori
zată să înceapă exportarea producţiei sale.

•  CIU EN-LAI, premierul Consiliului de Stat, şi Go 
Mo-jo, vicepreşedinte al Comitetului Permanent al 
Adunării Reprezentanţilor populari din întreaga Chină,

preşedinte de onoare al Asociaţiei de prietenie China- 
Japonia, au primit delegaţia de prietenie Japonia—China 
pentru schimburile în domeniul agriculturii — anunţă 
agenţia China Nouă. Cu acest prilej, a avut loc o în- 
tîlnire prietenească.

•  AIICHIRO FUJIYAMA, preşedintele Ligii deputaţilor 
pentru normalizarea relaţiilor japono-chineze, care a 
întreprins o vizită ín R.P. Chineză, a părăsit Pekinul 
— anunţă agenţia China Nouă.

•  LA PHENIAN a sosit o delegaţie a Guvernului Re
gal de Unitate Naţională al Cambodgiei, condusă de 
Sarin Chhak, membru al Biroului Politic al C.C. al 
Frontului Naţional Unit, ministrul afacerilor externe.

,• SENATORUL VANCE HARTKE a depus joi în Senat 
un proiect de rezoluţie prin care se cere preşedintelui 
Nixon să retragă Imediat toate trupele militare ameri
cane din Vietnamul de sud, Cambodgia si Laos. „Răz
boiul trebuie să înceteze şi el trebuie să înceteze 
acum", a declarat senatorul american.

•  IN tNCHEIEREA VIZITEI pe care a făcut-o în Polo- 
nia, Albrecht Beckel, primarul oraşului Münster, pre
şedintele Comitetului general al catolicilor vest-ger- 
mani, a fost primit de Adam Willmann, adjunct al 
ministrului afacerilor externe al R.P. Polone. Beckel. 
care s-a aflat în Polonia la invitaţia Institutului polonez 
de relaţii internaţionale, a vizitat o serie de oraşe din 
această ţară şi a ţinut conferinţe, informează agenţia 
P.A.P.

•  PRINTR-O HOTÁRÍRE a Prezidiului Adunării Popu
lare a R.P. Bulgaria, Milko Tarabanov, adjunct al mi
nistrului afacerilor externe al R.P. Bulgaria, a fost nu
mit în funcţia de prim-adjunct al ministrului afacerilor 
externe.

JAPONIA. La serviciile poştale din Japonia volumul expediţiilor a 
crescut considerabil în ultimii ani. Pentru a uşura munca funcţionarilor 
au fost introduse la oficiile poştale o serie dc maşini. în foto: maşină 
de citire şi separare automata a adreselor de la Oficiul poştal central

din Tokyo

Dilema S S T -o lu i: „A  fi sau  a nu fi“...
De cîteva zile în Congresul ame

rican *-a redeschis „bătălia verba
lă* dintre partizanii şi adversarii 
proiectului avionului supersonic a- 
merican de transport „Boeing SST".

Refuzat de fostul preşedinte 
Johnson, susţinut cu insistenţă de 
Richard Nixon, SST-ul reprezintă 
un adevărat „măr al discordiei" în 
Congres, în problemele legate de 
industria aviatică americană. Dez
baterile de pînă acum nu au reuşit 
să formeze o unanimitate de păreri 

-în ceea ce priveşte oportunitatea 
construirii lui, fie din cauza costu
lui prea ridicat (numai preţul pro
totipului se ridică oficial la 1,3 
miliarde dolari iar. după unii la 
4—5 miliarde, sumă care, potrivit 
unor senatori, „ar trebui cheltuită 
mai degrabă pentru satisfacerea 
unor necesităţi sociale ale ţării"), 
fie din cauza nerezolvării unor 
probleme tehnice care ar putea a- 
fecta grav echilibrul ecologic şi 

' climatologic. Adversarii din Senat 
ai proiectului au refuzat anul tre
cut alocarea sumei suplimentare de 
290 milioane dolari, necesară conti
nuării proiectului, . deşi partizanii

acestuia în Camera Reprezentanţi
lor votaseră în favoarea unor cre
dite puţin amputate, cerute de Casa 
Albă. Potrivit prevederilor consti
tuţionale, o comisie mixtă a celor 
două Camere a ajuns la o soluţie 
de compromis, aprobînd suma de

150 000 de noi locuri de muncă". 
John Volpe a reluat astfel afirma
ţiile preşedintelui Nixon, ce califi
case votul Senatului de sistare a 
programului de construire a avio
nului supersonic drept „o gravă 
greşeală", care „în viitorii ani va

Notă externă
210 milioane dolari, dar şi aceasta 
grevată de hotărîrea Senatului de 
a readuce în discuţie problema fi
nanţării pe mai departe a proiec
tului, pînă Ia 30 martie 1971.

Reluate acum, dezbaterile au de
butat furtunos: ministrul transpor
turilor, John Volpe, a criticat vio
lent în Comisia Camerei Reprezen
tanţilor pentru alocaţii, pe „cei 
care nu înţeleg că cele 854 milioa
ne dolari, investiţi pînă în prezent 
de contribuabili, nu trebuie risi
piţi" şi că „realizarea proiectului 
SST va crea în următorii 15 ani

da o lovitură mortală industriei 
aerospaţiale naţionale“. Cu acelaşi 
prilej, preşedintele sublimase că 
suma de 278 milioane dolari, pe 
care guvernul ar urma să o plă
tească cu titlul de despăgubiri 
pentru rezilierea contractelor, este 
doar cu puţin mai mică decit cea 
solicitată de Administraţie (290 mi
lioane dolari) necesară continuării 
programului.

Adversarii proiectului nu au rămas 
impresionaţi de asprul rechizitoriu al 
ministrului transporturilor, manifes- 
tîndu-şi din nou îngrijorarea. Zbu- 
rînd cu o viteză de 2 900 km pe oră

războiului din Indochina şi asupra 
situaţiei din Orientul Apropiat. Prin
tre altele, în declaraţie se adresează 
un apel muncitorilor şi organizaţiilor 
sindicale de pe continent de a-şl 
mobiliza forţele în vederea influen
ţării acţiunilor în direcţia încetării 
războiului din Indochina şi retragerii 
neîntîrziate şi necondiţionate a tru
pelor americane şi ale sateliţilor lor 
din Vietnam, Laos şi Cambodgia, 
pentru respectarea dreptului impre
scriptibil al popoarelor din Peninsula 
Indochineză de a fi stăpîne pe desti
nele lor.

In legătură cu situaţia din Orien
tul Apropiat, declaraţia subliniază 
necesitatea de a se face totul pentru 
rezolvarea pe cale politică a conflic
tului, pe baza rezoluţiei Consiliului 
de Securitate din 22 noierqbrie 1967, 
ceea ce înseamnă retragerea ime
diată a forţelor Israelului din teri- 
tomle ocupate, respectarea dreptu
lui la autodeterminare al poporului 
palestinian, respectarea independen
ţei şi a dreptului la existenţă a tutu
ror statelor din această regiune.
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Carambol aviatic
Două avioane militare fran

ceze de tipul Mirage s-au 
ciocnit în aer şi s-au prăbu
şit în apropierea localităţii 
Digne din sudul ţării. Piloţii 
ambelor aparate s-au salvat 
sărind cu paraşutele, dar unul 
dintre ei a suferit arsuri 
grave.

O

Tragic accident
Pavilionul aflat în construc

ţie, unde urma să se deschidă 
expoziţia Gameleira din capi
tala statului brazilian Minas 
Gerais — Belő Horizonte, s-a 
prăbuşit prinzînd sub dărîmă- 
turi 65 de muncitori, care 
şi-au pierdut viaţa. Potrivit 
unui raport oficial, accidentul 
a avut loc ca urmare a unor 
deficienţe de construcţii.

Suspendare

*

Compania aeriană „Pan A- 
merican Airways” a anunţat 
că a hotărît să suspende rezer
vările de locuri pentru 
excursii. . .  pe Lună. Pentru 
ihoment, cele 90 000 de cereri 
sínt suficiente, consideră com
pania. Prima cerere de rezer
vare a unui bilet dus-înfors 
pe ruta Pămînt—Lună a fost 
formulată în 1964 de un ziarist 
austriac.

Deturnare de... 
dolari
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Preşedintele sindicatului mi
nerilor americani (U.M.W.), 
Tony Boyle, a fost inculpat 
oficial de către un mare juriu 
federal sub acuzaţia de conspi
raţie, delapidare de fonduri 
sindicale şi contribuţie ilegală 
Ia campania electorală din 
1988 a fostului vicepreşedinte 
al S.U.A., Hubert Humphrey, 
împreună cu Boyle au fost in
culpate încă două oficialităţi 
ale sindicatului — George O- 
wens, secretar-trezorier, şi Ja
mes Kmetz. în acuzaţie se a- 
rată că cei trei au deturnat 
49 250 dolari din fondurile sin
dicale, din care o sumă de 
30 000 dolari a fost pusă Ia 
dispoziţia Iui Humphrey.

— spun ei — Ia o altitudine de a- 
proape 20 000 metri, cu un enorm 
consum de combustibil, SST-ul or 
putea produce o accelerare a poluă
rii straturilor rarefiate ale atmosfe
rei. Elementele lichide, evacuate prin 
arderea incompletă a combustibilului 
ar descompune o mare cantitate da 
ozon — element ce formează un strat 
protector al Pămîntului, absorbind o 
mare parte a razelor ultraviolete. în 
plus, „bangul sonic”, (unda de şoc 
provocată de avion) va fi mult mai 
puternic decît cel produs, în prezent, 
de o sută de reactoare de tipul „Boe
ing 707“ care ar decola simultan. O 
viitoare flotă aeriană de 500 de apa
rate SST, cît socotesc experţii că 
vor fi produse în perioada 1978— 
1990, ar urma să producă, în Europa 
şi S.U.A., pe o distanţă de o sută 
de mile lăţime, o zonă a „distrugerii 
sonice", cu efecte catastrofale, în
deosebi asupra florei şi faunei Ocea
nului Atlantic.

Aşa stînd lucrurile, în situaţia în 
care nici una dintre părţi nu se arată 
dispusă să renunţe la actualele po
ziţii, observatorii se întreabă dacă 
SST-ul conceput ca o replică ameri- 
sană la avioanele franco-britanic 
„Concorde" şi sovietic „TU-144", .nu 
se va afla, cumva, în postura unei 
„sărmane raţe" (comparaţia face 
parte, fireşte, din arsenalul verbal al 
adversarilor), care devenită prea 
„grea" din cauza dolarilor înghiţiţi, 
va rămîne Ia sol privind cu nostal
gie la suratele sale aflate în plin 
zbor.

LEONARD MEHEDINŢI
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„Apollo—1611
N.A.S.A. a anunţat compo

nenţa echipajului navei spa- 
ţiale „Apollo-L6" care urmează 
să fie lansată in martie 1972 
*n direcţia Lunii. Comandant 
al misiunii a fost numit căpi
tanul de marină John Young, 
în virstă de 40 de ani, care se 
va afla astfel la al patrulea 
zbor spaţial. Thomas Matting
ly. pilotul ghinionist al cabi
nei de comandă al navei „A- 
pollo-13" (care a fost înlocuit 
cu numai cîteva zile înainte 
de lansare, deoarece a con
tractat rubeolă), va avea de 
data aceasta prilejul să evo
lueze solitar în jurul Selenei, 
în timp ce pilotul modulului 
lunar, locotenentul colonel de 
aviaţie, Charles Duke, care va 
primi „botezul“ spaţial va de
veni, după Young, al 10-Iea a- 
meri can ce va pune piciorul 
pe Lună.

Din nou 
răscumpărat

Răpit în urmă cu trei s 
de membrii unei organiz: 
clandestine, Leon Taurel, Í 
în virstă de 13 ani — ai ui 
om de afaceri venezuelean, 
fost pus în libertate, după 
tatăl său a achitat răpitori 
suma de 900 000 de doh 
Taurel a fost găsit de fami 
sa în apropierea autostrî 
panamericane care străbate > 
nezuela, la 80 km vest de < 
racas. Potrivit condiţiilor pi 
de răpitori, răscumpărarea 
sese depusă de tatăl ostatei 
lui, înainte cu 24 de ore, s 
un pod situat în apropiere 
Caracas. A fost pentru a dc 
oară, în decurs de ceva n 
mult de un an, că Leon Tau 
este răpit de organizaţia eh 
destină. Prima dată, răscu 
părarea se cifrase Ia 155 ( 
de dolari.
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